
Úvod do roku 2010
Když jsem charakterizovala předcházející rok jako pracovní, pak stejná charekteristika by se dala  
uplatnit  i  v  případě  roku  2010.  Dokončení  realizace  projektu  kanalizačního  sběrače  se  stalo  
opravdu prvotním úkolem. Pro mnohé občany to byl rok, kdy oni sami museli zajistit napojení svých  
nemovitostí na kanalizační sběrač, a věřím, že pro mnohé to byl nelehký úkol.
Ovšem kromě přívlastku pracovní lze rok 2010 označit také slovem volební. Opět jsme šli v průběhu  
jednoho  roku  dvakrát  do  volebních  místností,  abychom  využili  svého  volebního  práva  jak  ve  
volbách parlamentních, tak i komunálních. O tom, jak tyto volby dopadly a jak se změnilo po 16  
letech starostování pana Františka Pejřila vedení obce, si přečtete dále v zápisu.

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky konané ve dnech 28. 
a 29. 5. 2010
Voliči, kteří se zúčastnili voleb do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, si mohli 
v Jihomoravském kraji vybrat celkem z 19 kandidátních listin. Na dvou z těchto kandidátních listin  
měli zastoupení i občané Mokré-Horákova. Za Českou stranu sociálně demokratickou kandidoval  
člen  zastupitelstva  obce  a  člen  finanční  komise  Jihomoravského  kraje  pan  Aleš  Ryšánek  a  za  
Českou  stranu  národně  socialistickou  pan  Jaroslav  Neveselý.  Volby  v  obci  opět  zajišťovaly  3  
volební komise a celkem se jich zúčastnilo 71% oprávněných voličů.
Pořadí jednotlivých stran:
1. ČSSD 416 hlasů 27,53%
2. ODS 262  17,33
3. TOP 09 242 16,01
4. KSČM 144  9,53
5. Věci veřejné 142 9,39
6. KDU-ČSL 111 7,34
Podrobnější výsledky viz přílohy.

Komunální volby 2010
O  post  člena  Obecního  zastupitelstva  Mokrá-Horákov  se  tentokrát  ucházelo  celkem  106  
občanů,kteří sestavili 8 kandidátních listin, z toho se jednalo o 5 kandidátních listin tzv stranických  
(ČSSD, ODS, KDU-ČSL, KSČM a Strana Práv Občanů ZEMANOVCI). Celkový počet doplnily  
ještě 3 nezávislé kandidátní listiny (nezávislý kandidát Jiří Menšík, jenž kandidaval sám, Sdružení  
nazávislých  kandidátů  obce  Mokrá-Horákov  a  Sdružení  nezávislých  kandidátů  2010,  kteří  na  
volebním lístku  byli  označeni  Pro  rozvoj  obce  Mokrá-Horákov).  Ve  srovnání  s  předcházejícím  
volebním obdobím zájem občanů 
o poslaneckou práci opět o něco vzrostl, neboť v roce 2006 se na kandidátních listinách objevilo  
celkem 75 jmen. Ovšem větší zájem o komunální volby lze označit za obecný trend v celé republice,  
jež souvisel s největší pravděpodobností s touhou po změně.
Úroveň propagačních materiálů jednotlivých stran či sdružení byla, podle mého názoru,
srovnatelná  s  minulými  komunálními  volbami.  Strany  a  sdružení  využily  k  propagaci  svých  
volebních programů i obecních vývěsek. Strany oslovily své voliče také prostřednictvím letáků, jež  
obdržela každá domácnost.
Co se týká programů jednotlivých stran a sdružení, dá se říci, že se v mnohém shodovaly a lišily se  
jen v jednotlivostech. Většina stran a sdružení slibovala ve svých programech větší transparentnost  
nakládání s obecními prostředky (odprodeje, pronájmy...), péči o stávající obecní majetek (např.  
oprava kulturního domu 
v  Horákově),  údržbu  a  budování  dětských  hřišť,  zvýšení  kapacity  mateřské  školy,  zvýšení  
bezpečnosti v obci, budování chybějících komunikací a zlepšení jejich zimní údržby,
podporu kultury a sportu a v neposlední řadě zlepšení péče o životní prostředí. Kromě obecných  
formulací obsahovaly programy i zcela konkrétní návrhy (znovuzavedení obecní policie, oprava  
bazénu v ZŠ Mokrá, vybudování kompostárny...).

Pozn. K volebním programům blíže viz přílohy.  

Doufejme, že navržení kandidáti znají potřeby a bolesti obce a že jsme ve volbách vybrali správně.
Celková volební účast  voličů v naší  obci  činila cca 61%, což je oproti  posledním komunálním  
volbám v roce 2006 asi o 7% více.

Výsledky komunálních voleb 2010:
1. Sdružení nezávislých kandidátů obce M-H 27,7 %  hlasů, 5 mandátů
2. ČSSD 27,4 %  hlasů, 4mandáty

                                                                                                                                                                                     



3. ODS 17,8 %  hlasů, 3 mandáty
4. KSČM  9,4 %  hlasů,   1 mandát
5. KDU-ČSL             8,7 %  hlasů, 1 mandát
6. Sdruž. nezáv. kandidátů Pro rozvoj obce M-H 6,5 %  hlasů, 1 mandát
7. Strana Práv Občanů ZEMANOVCI 2,1 %  hlasů, 0 mandátů
8. Nezávilý kandidát Jiří Menšík 0,47 %  hlasů, 0 mandátů

Obecně se dá říci, že strany (s výjimkou ČSSD, která jeden mandát získala) ztrácely: ODS - 3
mandáty, KDU-ČSL – 1 mandát a KSČM také ztratila jeden mandát. Nejvíce v letošních volbách  
získali nezávislí kandidáti (celkem 6 mandátů).
Pozn. Složení obecního zastupitelstva po říjnových komunálních volbách viz později.
Počty hlasů, které získali jednotliví kandidáti, viz přílohy.

1. Kap. Činnost obecního zastupitelstva, hospodaření obce, činnost rady
a komisí, OÚ

Složení obecního zastupitelstva a obecní rady v roce 2010
V průběhu roku 2010 se uskutečnilo celkem 10 jednání Obecního zastupitelstva Mokrá-Horákov. Z  
toho 7 jednání proběhlo ještě před komunálními volbami (5 řádných a 2 mimořádná). Nově zvolené  
zastupitelstvo se pak sešlo 3x (ustavující jednání + 2 řádná jednání). Účast občanů zejména na 
ustavujícím jednání byla na zdejší poměry vysoká. Časová posloupnost jednotlivých jednání:

Volební období 2006 - 2010
28.  veřejné jednání    4. 3. 2010
29.  veřejné jednání     7.4. 2010
30.  veřejné jednání  24. 6. 2010
31.  veřejné jednání 30. 6. 2010
32.  mimořádné veřejné jednání 29. 7. 2010
33.  mimořádné veřejné jednání 25. 8. 2010
34.  veřejné jednání 30. 8. 2010

Volební období 2010 - 2014
Ustavující zasedání  10. 11. 2010

1. veřejné jednání  30. 11. 2010
2. veřejné jednání  14. 12. 2010

Setkání zastupitelů
V pátek 20. srpna 2010 se v salonku restaurace U Zbojníka setkali bývalí i současní zastupitelé naší  
obce. Pozváni byli všichni členové zastupitelstva, kteří pracovali ve vedení obce od roku 1990 až do 
2010. Všichni přítomní obdrželi knihu Mokrá-Horákov na přelomu tisíciletí.

Složení zastupitelstva před komunálními volbami 2010
1. Anna Bajerová KDU-ČSL, místostarostka
2. Miloslav Dolanský ODS, předseda letopisecké komise
3. Oldřich Drápal KDU-ČSL, předseda finančního výboru
4. Mgr. Petr Hanák KSČM, předseda kontrolního výboru
5. Petr Horáček ČSSD
6. Stanislav Kolář Sportovci pro obec, člen rady
7. Ing. Petr Křešťák ODS, předseda komise veřejného pořádku
8. Petr Koukal ODS, člen rady
9. Ing. Monika Machková Sportovci pro obec, předsedkyně kulturní komise
10. Roman Miškář ODS, člen rady
11. František Pejřil ODS, starosta
12. Aleš Ryšánek ČSSD
13. Jiří Smrž KSČM, předseda ekologické komise
14. Zdeněk Ševčík ČSSD, předseda sociální komise
15. Jiří Škrdla ODS, předseda komise hasičské a dopravní

Volba starosty, místostarosty a členů obecní rady
Volba starosty, místostarosty a členů obecní rady probíhala tajným hlasováním na ustavujícím 
jedníní OZ 10. 11. 2010. Z 15 zvolených zastupitelů bylo na ustavujícím zasedání přítomno pouze  

                                                                                                                                                                                     



14, neboť pan František Pejřil se omluvil.
O post starosty se ucházeli 2 kandidáti: pan Aleš Ryšánek za ČSSD a pan Oldřich Drápal za  
Sdružení nezávislých kandidátů. Aleš Ryšánek obdržel 8 hlasů a Oldřich Drápal 6 hlasů.
Na funkci místostarosty byl navržen pouze Petr Horáček za ČSSD, který byl zvolen 8 hlasy.
U dalších tří členů rady volba probíhala vždy stejně. Zastupitelé za Sdružení nezávislých kandidátů  
navrhovali 3x Oldřicha Drápala, který pokaždé získal 6 hlasů, 
a ve všech třech případech zvítězil protikandidát ČSSD s osmi hlasy. Na funkce radních byli  
zvoleni: Ing. Petr Křešťák (ODS), paní Martina Klinkovská (ČSSD) a pan Mnichal Richtr  
(Sdružení nezávislých kandidátů 2010).

Volba předsedů finančního a kontrolního výboru
Do funkce předsedy finančního výboru nominovala ČSSD pana Miroslava Bartáka 
a Sdružení nezávislých kandidátů pana Oldřicha Drápala. Při první tajné volbě byl výsledek  
nerozhodný 7:7,tudíž se musela volba opakovat a nová volba dopadla ve prospěch Miroslava  
Bartáka 8:6.
Na post předsedy kontrolního výboru byl navržen pouze 1 kandidát – pan Ing. Vlastimil Boudný 
(KSČM), který byl zvolen 8 hlasy.

Složení OZ Mokré-Horákova po komunálních volbách 2010
1. Miroslav Barták ČSSD předseda fin. výboru, člen OR
2. Ing. Vlastimil Boudný KSČM předseda kontrolního výboru
3. Ing. arch. Michaela Deferová SNK člen zastupitelstva
4. Oldřich Drápal SNK člen zastupitelstva
5. Petr Horáček ČSSD místostarosta, člen rady
6. Martina Klinkovská ČSSD předseda kult. komise, člen OR 
7. Ing. Petr Křešťák ODS člen rady, nahradil původně 
zvoleného Petra Koukala za OSD, který odstoupil ještě před ustavujícím zasedáním obecního 
zastupitelstva
8. František Pejřil ODS člen zastupitelstva
9. Michal Richtr SNK 2010 člen rady, nahradil původně 
zvoleného Marcela Kadáka za Sdružení nezávislých kandidátů 2010, který odstoupil ještě před 
ustavujícím zasedání obecního zastupitelstva
10. PaedDr. Eliška Rotreklová KDU-ČSL předseda sociální komise
11. Aleš Ryšánek ČSSD starosta, člen rady
12. Ing. Monika Skotalová SNK člen zastupitelstva
13. Jiří Škrdla ODS předseda dopravní komise
14. Ing. Barbora Švehlová SNK člen zastupitelstva
15. Václav Zouhar SNK člen zastupitelstva

Pozn. Zkratka SNK – Sdružení nezávislých kandidátů pro obec Mokrá-Horákov, SNK 2010 –
Sdružení nezávislých kandidátů 2010. Blíže viz přílohy.
Jak je z uvedeného přehledu zřejmé, z původního složení zastupitelstva přešlo do nového 6 členů 
a jednu třetinu dnes tvoří ženy, což je výrazný posun oproti 2 ženám 
v předcházející sestavě.

Programové prohlášení Zastupitelstva obce Mokrá-Horákov 2010 – 2014
Zastupitelstvo obce vyjádřilo společnou vůli docílit ve volebním období 2010 – 2014 následující  
priority:

1. rekonstrukce přístavby Mateřské školy Mokrá
2. rekonstrukce spojovacího chodníku mezi sídlištěm a autobusovou zastávkou v Horákově
3. rekonstrukce a budování dětských hřišť
4. majetkoprávní vypořádání sportovního areálu v Horákově
5. úprava návsi v Horákově
6. dořešení kvality dodávek pitné vody
7. rozšíření parkovacích míst v obci
8. obnova hasičské techniky
9. rekonstrukce střech Kulturního domu v Horákově
10.úprava autousové zastávky Mokrá sídlištězkvalitnění a dostavba potřebných komunikací 

v rámci obce

Rozpočet obce Mokrá -Horákov v roce 2010

                                                                                                                                                                                     



Příjmy      Plánované      Po rozp. opatř.
00       Daně, poplatky, dotace, příspěv. na žáky-Vel.        22 680 000            24 626 100
2119    Lom – těžba          1 300 000                 967 500
2321    Inv. příspěvek na kanaliz. příp.(občané)             270 000                 340 000
3314    MLK+fin. dar + přepl. za energ.               20 000                   41 000
3341    Hlášení místním rozhlasem                 1 000                     1 000
3349    Inzerce ve Zpravodaji                 2 000                     2 800
3392    Kulturní dům               20 000                 110 000
3399    SPZO – ples ,příj. z hodů,               20 000                   47 700
3412   Sportovmí zažízení v majetku obce               32 000                   32 000
3419   TV – Modrá míle                   21 400
3429   MDD – dar, Senior klub – daqr ČMC                   20 000
3612    Nájem z bytů (prodej bytů)             420 000                 635 000
3613    Nebytové prostory, dopl. služeb             684 000                 739 600
3639    Pronájem a prodej pozemků, služ.               50 000                 205 000
3722    PDO – sběrný dvůr                 5 000                     8 000
3725   Eko-kom (tříděný odpad)               70 000                 128 500
3769   Ostatní správa v ochr. živ. prostř., sankce                     5 000
4351   Pečovatelská služba + DPS nájem z bytů             880 000              1 003 600
5512    Hasiči – dar, přepl. za energ.                   68 200
6171    Obecní úřad               30 000                   40 000
6310    Úroky, dividendy, fin. operace               50 000                   30 000
Tř. 8 financování                 100 000
Celkem        26 534 000            29 172 400

Výdaje        Plánované       Skutečné
1032    Lesy – pěstební činnost               38 000                           0
1036    Činnost lesního hospodáře               12 000                           0
2212    Silnice          1 000 000                625 000
2219    Chodníky             500 000                  70 000
2221    Dopravní obslužnost             270 000                274 000
2310    Pitná voda          1 000 000                  10 000
2321    Odvádění a čištění odpadních vod          3 850 000             3 900 200
3111    MŠ – provoz             900 000                900 000
            MŠ – oprava budovy, nová třída             350 000                473 000
3113    ZŠ - provoz          2 600 000             3 720 000
            ZŠ – opravy, podlaha v tělocvičně          1 000 000             1 688 700
3231    ZUŠ               60 000                  60 000
3314    MLK + Mediatéka          1 000 000             2 228 000
3319    Kronika, kulturní vystoupení               25 000                  25 000
3326    Kaple             100 000                143 000
3341    Rozhlas a televize               40 000                  26 000
3349    Zpravodaj             120 000                100 000
3392    Kulturní dům             180 000                215 000
3399    Záležitosti kultury a církví (SPOZ)             200 000                228 000
3412    Hřiště u ZŠ, sport. zařízení             250 000                433 000
3419    TV             150 000                301 400
3421    Činnost dětí a mládeže (Junák), dět. hřiště               40 000                158 000
3429    Senior kluby+spolky (Český svaz včelařů)               70 000                  90 000
3612    Bytové hospodářství             100 000                233 000
3613    Nebytové prostory             350 000                402 700
3631    Veřejné osvětlení             400 000                540 000
3632    Hřbitov příspěvek obci Tvarožná                  12 000
3636    Územní rozvoj - mikroregion               27 200                  66 200
3639    Veřejně prospěšné práce          2 600 000             2 326 200
3721    Nebezpečné odpady               35 000                 60 600

                                                                                                                                                                                     



3722    Pevný domovní odpad a sběrný dvůr          1 600 000             1 619 000
3725    Tříděný odpad             300 000                301 000
3745    Veřejná zeleň + mikroregion             139 800                179 700
4351    Pečovatelská služba +DPS             700 000                838 000
5311    Bezpečnost a veř. pořádek               10 00                  10 000
5512    Hasiči             250 000                310 000
6112   OZ          1 600 000             1 880 000
6114   Volby do PS PČR                  54 900
6115   Volby do OZ                  57 000
6149   Sčítání bytů, domů, obyvatel                  10 500
6171    OÚ          3 800 000             3 320 000
6310    Výdaje z fin. operací               24 000                  26 100
6320    Pojištění majetku obce             180 000                130 000
6330   Převody vl. fondům - SF             150 000                150 000
6399    Fin. operace, daň z příjmu PO             500 000                364 200
6402    Finanční vypořádání minulých let               13 000                  13 000
Celkem        26 534 000           29 172 400

Největší investiční akce roku 2010
Realizace projektu „Čistá Říčka a Rakovec“
V zápisech za za rok 2008 a 2009 jsem se poměrně podrobně rozepisovala o realizaci celého 
projektu, takže nyní jen ve stručnosti.
Zhotovitel stavby - Sdružení IMOS Brno a.s. OHL ŽS Brno a.s.,
zhotovitelem kanalizace v obci Mokrá-Horákov - subdodavatel Pražské silniční a  
vodohospodářskéstavby Praha.
Realizace projektu byla v obci Mokrá zahájena v květnu roku 2008 a předpokládaný termín 
dokončení - září 2009.
V obci Mokrá-Horákov mělo být vybudováno cca 9 km stok, kolem 500 přípojek a 3 čerpací  
stanice.
Celková předpokládaná finanční hodnota díla - cca 3,2 mil. eur , tj. 83 mil Kč (dle tehdejšího  
kurzu).
Na podzim roku 2009 se potvrdilo, že termín dokončení stavby nebude možné dodržet, takže na 
základě smlouvy mezi obcí a dodavatelem stavby byl posunut na konec května 2010.
O tom, že realizace projektu s sebou přinášela cca po 2 kalendářní roky mnoho problémů (např.  
prašnost, neprůjezdnost komunikací, poškození chodníků...) snad ani není třeba se blíže zmiňovat.
Projekt ale přinesl i problémy, které se obci nepodařilo vyřešit (např. realizace tzv. Dlouhých 
přípojek).
V souvislosti s realizací projektu je třeba zmínit i fakt, že k 31. 12. 2010 byl ukončen provoz 
Čistírny odpadních vod Mokrá, která sloužila od roku 1973.
Koncem roku se ve Zpravodaji objevila informace, že asi 20 nemovitostí v Mokré a stejný počet 
v Horákově zatím nebylo napojeno na kanalizační sběrač.

Další investiční akce roku 2010
Dokončené investice za rok 2010
Mediathéka – 3. etapa – za rok 2010 se jedná o částku cca 863 tis. Kč.
zateplení fasády – doplatek cca 8 tis. Kč
Ke stavbě mediathéky se sluší poznamenat, že v květnu se sešla mezinárodní porota, která ocenila  
nejzajímavější evropské projekty a mezi nimi vynikající 4. místo získala právě mediathéka v Mokré.

Hřiště na Velké skalce v Mokré – zpevnění povrchu – cca 117 tis. Kč

Plot u koupaliště Mokrá - cca 44 tis. Kč.

Nedokončené investice za rok 2010
Rozšíření Mateřské školy Mokrá – projektová dokumentace cca 134 tis. Kč
Sanace skalní stěny pod Horákovem
Protože vlivem eroze dochází k drolení skalní stěny v těsné blízkosti komunikace pod 
Horákovem,musela obec začít hledat řešení tohoto problému. Za rok 2009 investovala cca 240 tis.  
Kč, aby mohla být stěna v budoucnu zabezpečena. V roce 2010 získala obec dotaci na stabilizaci  
skalní stěny ve výši 90% nákladů na stavbu, což odpovídá 2,7 mil. Kč. Finanční spoluúčast obce 

                                                                                                                                                                                     



činí cca 300 tis. Kč. Za rok 2010 investovala obec do této akce cca 11 tis. Kč.

Prodloužení vodovodu u koupaliště Mokrá – 4 tis. Kč

Rekonstrukce
1. Rekonstrukce podlahy v tělocvičně Základní školy Mokrá

firma Šmak, náklady 1 684 tis. Kč  
2. Rekonstrukce komunikací Líchy a Mordovny -celková částka 549 100 Kč platba 

odloženado roku 2011 
3. Opravy kaplí v Mokré a Horákově (opakované odstranění vlhkosti zdiva)

 – 143 tis. Kč

Sponzorské dary
V průběhu roku 2010 ubolnila obec Mokrá-Horákov ze svého rozpočtu finance na následující
sponzorské dary:
1. Svaz neslyšících a nedoslýchavých – 10 tis. Kč
2. Effeta, diecézní charita v Brně – 10 tis. Kč
Pozn. V přehledu jsou uvedeny pouze dary, které obec poskytla tzv. mimo svůj katastr

Plnění volebního programu na volební období 2006 – 2010
1. realizovat vybudování nových páteřních rozvodů oddílné kanalizace v obci. Během 

realizace náročného projektu prosazovat zajištění náhradních parkovacích míst a dopravní  
obslužnost v obci – plní se

2. dokončit vestavbu víceúčelového sálu a kluboven pro klub maminek, zájmovou činnost dětí  
a mládeže – plní se

3. prosadit vybudování nového dětského hřiště v Horákově u domu s pečovatelskou službou – 
dokončeno

4. po vybudování oddílné kanalizace (při rekonstrukci vozovek) zajistit bezpečnější silniční  
provoz pomocí zpomalovacích pruhů – zatím nesplněno

5. po vybudování kanalizačního sběrače provést opravu cesty od domku pana Masaříka 
kolem domku paní Vaverkové směrem ke Skalce – zatím nesplněno

6. rozšířit informovanost občanů o dění v obci pomocí vylepšených webových stránek – plní  
se

7. případě získání dotace vybudovat šatny pro tenisový oddíl a rekonstruovat školní bazén -  
zatím nesplněno

Práce obecní rady v roce 2010
Složení obecní rady do říjnových komunálních voleb 2010:
starosta - František Pejřil (ODS)
místostarostka – Anna Bajerová (KDU-ČSL)
členové rady: Petr Koukal (ODS), Roman Miškář (ODS), Stanislav Kolář (Sportovci pro obec)

Nově vytvořená rada po komunálních volbách 2010:
starosta – Aleš Ryšánek (ČSSD)
místostarosta – Petr Horáček (ČSSD)
členové rady: Martina Klinkovská (ČSSD), Ing. Petr Křešťák (ODS), Michal Richtr (Sdružení  
nezávislých kandidátů 2010)

Rada se scházela ve stejném složení jako v předcházejících letech zhruba ve 14denních intervalech.
Zasedání rady jsou neveřejná, přístup mají pouze pozvaní nebo předsedové finančního 
a kontrolního výboru. Rada připravuje návrhy na jednání OZ a zabezpečuje plnění jeho usnesení.
Rada může rozhodovat o uzavírání nájemních smluv, přijímání a propouštění zaměstnanců 
úřadu,stanovuje počet zaměstnanců, rozhoduje o uzavírání veřejných zakázek financovaných z  
rozpočtu obce, zabezpečuje hospodaření obce podle schváleného rozpočtu a může disponovat bez 
schválení OZ s finančními prostředky do výše 20 tis. Kč. Dále řeší stížnosti občanů adresované na 
OÚ a zadává úkoly jednotlivým komisím. Z jednání rady se pořizuje zápis, který je k dispozici  
pouze členům zastupitelstva.

Práce jednotlivých výborů a komisí v roce 2010:
1. Finanční výbor
Předseda: Oldřich Drápal

                                                                                                                                                                                     



Členové: Ludmila Fajkošová, ing. Barbora Švehlová, Jana Folerová
Finanční výbor se v průběhu roku 2010 na svých jednáních kontroloval čerpání schváleného 
rozpočtu v jednotlivých paragrafech, připravil návrhy 3 rozpočtových opatření.

2. Kontrolní výbor
Předseda: Mgr. Petr Hanák
Členové: Z. Ševčík, M. Lazarčík
Do náplně práce kontrolního výboru spadá např. Kontrola hospodaření základní či mateřské školy,  
kontroly usnesení zastupitelstva, dohled nad výběrovými řízeními...

1. Komise stavební a pozemková
Předsedkyně: Bronislava Častková
Členové: Ing. Kateřina Rubínová, Ing. arch. Michaela Deferová, Jiří Menšík, Tomáš
Novotný, Miloslava Severová
Na 28. jednání OZ komise představila svůj návrh cen při odprodeji obecních pozemků:
a) pozemky zastavěné stavbami, pozemky navazující na pozemky stavební, pozemky zastavitelné –  
1500 Kč/m2
b) pozemky obtížně přístupné, popř. nezastavitelné, ostatní pozemky – 300 Kč/m2 + u každého by  
komise provedla místní šetření
Obecní zastupitelstvo návrh neschválilo a pověřilo komisi jeho dopracováním. Po dlouhých letech  
první pokus o stanovení pravidel při prodeji obecních pozemků
Na svém 31. jednání zastupitelstvo schválilo odkoupení pozemků o rozloze cca 1400 m2, které se  
nacházejí pod nebo v bezprostřední blízkosti spojovacího chodníku mezi Mokrou a Horákovem. Je 
s podivem, že k tomuto odkoupení nedošlo ještě před zahájením stavby, ale teprve nyní po letech  
fungování.

2. Komise ekologická
Předseda: Jiří Smrž
Členové: Karel Zajíček, Vítězslav Polák, Jan Pejřil, Sylvie Čuříková, Jana Folerová, Daniela  
Persaňová Poradní hlas: Ing. Hana Ženožičková
Členové komise se scházeli dle potřeby a operativně řešili nastalé problémy (např. odstranění  
zárodků černých skládek, schvalování kácení dřevin…). Komise také provedla kontrolu černých 
skládek a zjistila, že v prostoru za garážemi poblíž mediathéky vzniká zárodek černé skládky.
Komise sledovala i prořez a kácení stromů a dřevin nacházejících se v ochranném pásmu
venkovního el. vedení, které probíhalo počátkem roku 2010.
Z výsledků měření ovzduší vyplynulo, že v měsíci lednu a únoru naměřené hodnoty podstatně  
překračovaly stanovené limity, zástupce Českomoravského cementu tuto situaci vysvětloval inverzí.

3. Komise kulturní
Předsedkyně: ing. Monika Machková
Členové: Miroslav Lazarčík, Mgr. Michaela Hladká, Margit Strapinová
Během roku 2010 se kulturní komise sešla jednou, a to v souvislosti s přípravou obecních hodů.
Jak jsem se zmiňovala v zápise za rok 2009, byla v uvedeném roce poprvé od obnovení
obecních hodů po 10 letech tradice přerušena, a tak kulturní komise usilovala o jejich
uspořádání, což se opět po roce podařilo. O průběhu obecních hodů a dalších pravidelných 
kulturních či sportovních akcích, které se konají na katastru obce a na nichž se obecní úřad podílí  
jako pořadatel, popř. jako sponzor, viz dále v kapitole společenský život v obci či dalších  
kapitolách.

4. Komise veřejného pořádku
Předseda: ing. Petr Křešťák
Členové: Martin Varhaník, Michal Fafílek, Ing. Magdaléna Malotová, Alena Stratilová
pozn. Po odchodu paní Miloslavy Severové z OÚ v průběhu roku 2009 ji nahradila paní Alena 
Stratilová
Komise i v roce 2010 řešila problém odstranění 3 vraků automobilů. Majitelé těchto
nepojízdných aut byli vyzváni k jejich odstranění, což také učinili.
Ze zprávy Policie České republiky za rok 2010 vyplývá, že v uvedeném období bylo na
katastrálním území obce Mokrá-Horákov spácháno celkem 26 trestných činů, kdy pouze u 4 
trestných činů byl zjištěn pachatel. Jednalo se zejména o majetkové trestné činy, 
a to krádeže, krádeže vloupáním do rodinných domů, do osobních a nákladních vozidel a do 
rekreačních chat.

                                                                                                                                                                                     



Ve zmiňovaném období bylo na našem katastru spácháno 30 přestupků, kdy u 20
přestupků byl zjištěn pachatel.
Ve srovnání s rokem 2009 byl počet trestných činů i přestupků zhruba o polovinu menší.

5. Komise sportovní
Předseda: Vít Čáslava
Členové: Tomáš Vojtěch, Zdeněk Šrámek, Stanislav Kolář, Miloslav Dolanský, Miroslav  
Lazarčík, Karel Přerovský
V této podkapitolce bych jen ráda zmínila fakt, že v rozpočtu na rok 2010 se plánovalo do kapitoly  
tělovýchova uvolnit 150 tis. Kč, což bylo sice o 50 tis. méně než v roce 2009, ale po všech 
rozpočtových opatřeních se částka vyšplhala na 301 400 Kč.

6. Komise sociální
Předseda: Zdeněk Ševčík
Členky: Anna Bajerová, Iveta Čordášová, Lenka Kolářová, Olga Toboláková
Komise se scházela v plném složení několikrát ročně, v případě nutnosti byla komise na popud 
místostarostky svolávána k řešení problému do dvou dnů. Úzce spolupracovala
Městským úřadem Šlapanice, Opuštěná 9/2, Brno a s Okresním soudem Brno-venkov,
Příkop 9, Brno, kdy odpovídala na žádosti o zprávy. Také dostávala zprávy o problémových žácích  
ze ZŠ Mokrá.

7. Letopisecká komise
Předseda: Miloslav Dolanský
Členové: Petr Koukal, Roman Miškář, Michaela Straková, Jiří Smrž
Základním úkolem komise bylo vyjádřit se k zápisu do kroniky za daný kalendářní rok.
V novém volebním období komise zřízena nebyla.
Jako kronikářka obce jsem v roce 2010 iniciovala vytvoření nové informační tabule poblíž myslivny  
v Mokré, která se vztahuje k osobnosti Václava Kosmáka – blíže viz přílohy. O finanční prostředky  
na tisk, výrobu a umístění jsem požádala Lesy ČR, jejichž vedení bylo velmi vstřícné a během 
jarních měsíců nechalo tabuli vyrobit i osadit.

8. Komise hasičská a dopravní
Předseda: Jiří Škrdla
Členové: Jaromír Kolář, Jan Brzobohatý, Petr Pejřil
Komise hasičská a dopravní spolupracovala s vedením obce na finální podobě vozovek 
v souvislosti s dokončováním prací na kanalizačním sběrači. Její hlavní náplní práce byla
obnova svislého a vodorovného dopravního značení na vozovkách dle pasportu obce Mokrá-
Horákov. Ve spolupráci s provozovatelem Integrovaného dopravního systému komise podílela na 
vytvoření nového vodorovného dopravního značení pro průjezd autobusů na parkovišti u zastávky 
v Horákově u hřiště. Na sídlišti se zatím nepodařilo dokončit projekt Zóna s dopravním omezením.
Koncem roku se komisi podařilo ve spolupráci s nově zvoleným vedením obce zajistit finanční  
dotaci od Jihomoravského kraje na výstroj a výzbroj pro hasiče.

Složení výborů a komisí po komunálních volbách 2010:
1. Finanční výbor
Předseda: M. Barták
Členové: L. Harašta, L. Neveselá, P. Brzobohatý, poradní hlas J. Folerová

2. Kontrolní výbor
Předseda: Ing. Vlastimil Boudný
Členové: Ing. Fárlík, M. Gallová

1. Komise stavební a pozemková
Předsedkyně: Bc. I. Kašparovská
Členové: M. Richtr, M. Severová, B. Častková, A. Stratilová

2. Komise ekologická
Předseda: Jiří Smrž
Členové: K. Zajíček, V. Polák, S. Čuříková, J. Folerová, D. Persaňová, L. Brzobohatá,
Z. Macháček, Ing. H. Ženožičková
Komise ekologická nedoznala zásadních změn a v téměř stejném složení by měla pokračovat 

                                                                                                                                                                                     



i v dalším volebním období.

3. Komise kulturní
Předsedkyně: M. Klinkovská
Členové: M. Strapinová, M. Vítková, S. Vágnerová, D. Ryšánková,
poradní hlas Z. Kachlová
Kulturní komise v novém složení připravila koncem roku Vánoční světélkování – viz dále.

4. Komise veřejného pořádku
Předseda: M. Vágner
Členové: P. Brzobohatý, J. Honzák, Ing. P. Křešťák, M. Radoberský, A. Stratilová

5. Komise sportovní
Předseda: M. Vojtěch
Členové: R. Kolář, Mgr. M. Hladká, J. Řezáč, J. Tkadlec

6. Komise sociální
Předseda: PaedDr. E. Rotreklová
Členky: I. Čordášová, L. Kolářová, O. Toboláková, L. Neveselá

7. Komise hasičská a dopravní
Předseda: J. Škrdla
Členové: J. Kolář, J. Brzobohatý, P. Pejřil, M. Procházka

Zaměstnanci OÚ Mokrá-Horákov v roce 2010
Starosta Pejřil František do 10. 11. 2010

Aleš Ryšánek od 10. 11. 2010
Místostarostka Bajerová Anna do 10. 11. 2010
Místostarosta Petr Horáček od 10. 11. 2010
Administrativa Folerová Jana účetní

Persaňová Daniela daně a poplatky
Strapinová Margit sekretariát
Stratilová Alena odb. ref.
Toboláková Olga odb. ref.

Knihovna Neveselá Jitka
Údržba Bajer Jiří

Daněk František
Zajíček Karel vedoucí prac. skupiny do 31. 10. 2010
Pejřil Petr

K činnosti pracovní skupiny obce
Za účelem zkvalitnění úklidu chodníků v obci při sněhových kalamitách zakoupila obec radlici na  
malotraktor. Zkušenost z posledních měsíců roku 2010 potvrdila správnost tohoto rozhodnutí.

Činnost mikroregionu Rokytnice
Kalendář mikroregionu Rokytnice
Podobně  jako  v  loňském  roce  i  letos  se  členové  mikroregionu  dohodli  na  vydání  společného  
kalendáře,  který  byl  zdarma  distribuován  do  každé  domácnosti.  Opět  je  zde  každá  z  obcí  
mikroregionu zastoupena cca 5 snímky.
Po  podzimních  komunálních  volbách  byla  do  čela  mikroregionu  zvolena  paní  Marie  
Kousalová,starostka obce Sivice.
Na  svém  1.  mimořádném  jednání  dne  30.  11.  2010  delegovali  zastupitelé  do  mikroregionu  
Rokytnice za obec Mokrou-Horákov 2 zástupce: starostu Aleše Ryšánka 
a místostarostu Petra Horáčka.

Mezinárodní fotbalové utkání
V sobotu 8. května2010 se na hřišti pod Horákovem uskutečnilo mezinárodní fotbalové utkání, 
v němž se utkaly 2 dívčí jedenáctky – jedenáctka složená z dívek a žen mikroregionu Rokytnice 
a oddílu Boby Brno a dívčí jedenáctka z holandské obce Heiloo. Více než polovina českých hráček 
hraje naši nevyšší fotbalovouligu, a tak výsledek 8:3 ve prospěch domácích odpovídá rozložení sil  
na hřišti.

                                                                                                                                                                                     



Svazek Šlapanice
Projekt Šlapanicko – Čistá Říčka a Rakovec – viz výše
Na 1. věřejném jednání dne 30. 11. 2010 delegovalo OZ do Svazku obcí pro vodovodya kanalizace  
za Mokrou-Horákov 3 zástupce: starostu Aleše Ryšánka, místostarostu Petra Horáčkaa předsedkyni  
stavební komise Bc. Ilonu Kašparovskou.

Výše vodného a stočného pro rok 2010
Valná hromada Svazku 8. 12. 2009 rozhodla o výši vodného a stočného pro rok 2010:
Stočné 36,66 Kč/m3 (dříve 29,98 Kč/m3)
Vodné 33,58 Kč/m3 (dříve 32,05 Kč/m3)

2. Kap. Průmysl, zemědělství, obchod, služby

Českomoravský cement, a.s., závod Mokrá
Cementárna Mokrá, patřící společnosti Českomoravský cement, vyrábí široký sortiment cementů
pro potřeby stavebnictví a výrobu betonů. V roce 2010 se výroba cementu z důvodu dalšího poklesu  
stavebnictví dále snížila o cca 17% na 0,845 mil. tun. V lomu, který patří cementárně, se v roce  
2010 vytěžilo cca 1,537 mil. tun vápence.
Realizovaly se významné investice s cílem snížení dopadu činnosti do oblasti životního 
a pracovního prostředí. I v roce 2010 pokračovalo vedení podniku ve zvyšování využití náhradních  
zdrojů alternativních materiálů a paliv. Probíhala optimalizace provozu pecní linky č. 2 po její  
zásadní modernizaci, která zahrnovala zejména instalaci kalcinátoru se spalovací komorou,  
modernizace chladiče včetně jeho odprášení a stavba moderního skladovacího zařízení  
alternativních paliv včetně jeho rozvodů a dávkování. V roce 2010 pokračovalo plnění akčního 
plánu na snižování hlukových účinků v závodě Mokrá zatlumením ventilátorů ochrannými  
protihlukovými kryty. Dále byla ukončena realizace dopravního pasu napříč závodem na přepravu 
vápence na mlýnici cementu, který nahradil ekologicky náročnou přepravu nákladními auty.

Vápenka Mokrá
Carmeuse Czech Republic s.r.o., společnost sídlí v areálu lomu Mokrá
Závod Vápenka Mokrá, jež patří společnosti CARMEUSE CZECH REPUBLIC s.r.o., vyrábí široký  
sortiment vápenných a vápencových výrobků, které se spotřebovávají jednak 
v odvětvích stavebnictví, ale i v průmyslu ocelářském, sklářském, chemickém, teplárenském, 
a potravinářském a zemědělství.
V roce 2010 se oproti předcházejícímu roku podařilo zvednout výrobu vápna o 2,2 %, což je  
125000 t. V oblasti mletých vápenců se výroba snížila o 18% což představuje 108 000 t.
Společnost CARMEUSE oslavila v letošním roce 150. výročí svého založení.

Zemědělství
Družstvo Agropod, a.s.
V roce 2010 došlo ve společnosti Agropod k úplné likvidaci hovězího dobytka. Základní stádo krav  
bylo rozprodáno, protože dlouhodobá nízká výkupní cena mléka i masa se stala pro podnik nadále  
neúnosná.
Výkrm prasat je sice také nerentabilní, celoroční výkupní cena 26 Kč za kg živé váhy je nižší než  
náklady,  ovšem  je  třeba  zohlednit,  že  při  výkrmu  se  zužitkuje  obilí  nižší  kvality,  které  je  
neprodejné,a  kejda  slouží  jako  nenahraditelné  hnojivo,  což  se  odráží  pozitivně  na  výsledcích  
rostlinné výroby.
Oseté plochy v roce 2010 vypadaly následovně: 220 ha pšenice, 207 ha jarního ječmene, 170 ha  
kukuřice  a  119  ha  slunečnice.  Výnos  ovlivnilo  deštivé  počasí  v  červnu  a  červenci.  Slunečnici  
napadla plíseň, a tak i sklizeň nesplnila očekávání. Jen výnos kukuřice byl velice dobrý, ostatní  
plodiny pouze průměrné či slabé.

Lesy České republiky
V přehledu firem, jejichž činnost zasahuje na katastr obce Mokrá-Horákov, není možné opomenout  
ani Lesy České republiky. Dle sdělení zástupce Lesů ČR se jen v roce 2010 vytěžilo na našem 
katastru téměř 4 tis. m3 dřeva a zalesněno cca 2,5 ha .

Nabídka nových služeb - ServisProPsy
Už v průběhu roku 2009 se nabídka služeb nabízených na katastru naší obce rozšířila o další  

                                                                                                                                                                                     



položku, kterou jsem v kronice ovšem zatím nezaznamenala. Touto položkou je vlastně široká 
nabídka služeb v oblasti výcviku psů bez rozdílu plemen. Službu lze najít na internetu pod názvem 
ServisProPsy. Výcvik psů probíhá v obci Mokrá poblíž tzv. Malé skalky.

3. Kap. Výstavba v obci, životní prostředí, doprava, spoje

Obecní výstavba – do této kapitoly lze zahrnout i v roce 2010 především dokončování výstavby 
kanalizačního sběrače

Individuální výstavba V roce 2010 se na katastru obce kolaudovalo celkem 5 domů (2 v Mokré a 3 
v Horákově).

Bytový fond - v souvislosti s bytovým fondem musela obec řešit důsledek právního sporu, který se  
vlekl již několik let (pan Karel Richter před lety odkoupil od obce byt za cenu 80 tis. Kč a v rozporu  
se smlouvou tento byt za půl roku prodal. Obec s ním vstoupila do soudní pře, ovšem soud rozhodl  
ve prospěch pana Richtera. Obec byla nucena zaplatit ze svého rozpočtu 242 189 Kč.)

Bytové družstvo Roketnice
Představenstvo bytového družstva pracuje třetím rokem ve stejném složení: Hana Daňková, Zdeněk  
Kunický, Jaromír Borovička, Oldřich Hladký, Dagmar Krčková.
Co se týká hlavních investičních akcí v roce 2010, proběhla komplexní revitalizace bytového domu 
čp. 328-330 na novější části sídliště a 305-306 na starší části sídliště. Došlo k celkovému 
zateplení,výměně všech oken a dveří, opravě schodiště.
Firmy na provedení díla vybírá vedení bytového družstva ve výběrových řízeních za účasti členů 
představenstva družstva a též zástupců z příslušných domů

Společenství vlastníků bytového domu Horákov čp. 167 –171
Výbor má v současnosti 3 členy, schází se pravidelně 1x za měsíc a řeší aktuální problémy (např. 
v roce 2010 se jednalo zejména o výměnu stávajících sklepních oken za plastová, vymalování  
vchodových prostor, odklízení sněhu, popř. kvalitu signálu ze spolené antény).

Údržba obecních budov, popř. obecního majetku
Oprava autobusových zastávek v Mokré a Horákově - koncem roku sklenářství Michala 
Richtra,nového zastupitele a člena rady, provedlo bezplatně zasklení rozbitých autobusových  
zastávek v Mokré a Horákově.

Budova Kulturního domu v Horákově – výměna oken v prostorách MŠ v hodnotě 332 200 Kč 
a zakoupení výčepního zařízení (cca 28 tis. Kč)

Budova Mateřské školy Mokrá
Na svém 30. jednání zastupitelé rozhodli o tom, aby byl v co nejkratší době vypracován projekt na 
rozšíření stávající budovy MŠ Mokrá o jednu třídu. Na 32. jednání starosta předložil 4 varianty  
rozšíření mateřské školy i s orientačními náklady:
1. varianta – využití stávající skautské klubovy – odhadované náklady – 1 885 464 Kč
2. varianta – přebudování stávající tělocvičny MŠ - 1 534 500 Kč
3. varianta – využití podkroví budovy MŠ – 7 624 500 Kč
4. varianta – přístavba nového pavilonu – 5 593 600 Kč
Při hlasování zvítězila vatrianta číslo jedna.

Budova Základní školy – rekonstrukce podlahy v tělocvičně - náklady – 1 684 tis Kč (viz dříve)  
Koncem roku došlo k havárii kotle v bytě, který je součástí budovy základní školy, náklady na 
výměnu – cca 50 tis. Kč

Budova mediatéky - nátěr a oprava vrat a podlah obecních dílen

Obecní koupaliště Dne 19. 8. 2010 proběhlo výběrové řízení na nového správce obecního 
koupaliště. Komise vybrala na místo správce pana Tarase Fedorina, který se o koupaliště stará v  
současné době.

                                                                                                                                                                                     



Bývalý vojenský objekt RTH Horákov - tzv. Hláska
Dá se říci, že v posledních deseti letech se zastupitelé obce Moká-Horákov potýkají s poměrně 
závažným problémem, a tím je využití bývalého vojemského objektu RTH Horákov, tzv. Hlásky.
Proto bych ráda na tomto místě ráda ve stručnosti shrnula historii tohoto problému.
V červnu roku 2000 obdržel OÚ Mokrá-Horákov z Ministerstva obrany ČR smlouvu o bezúplatném 
převodu vlastnického práva k bývalému vojenskému objektu RTH Horákov. Smlouva však 
obsahovala klauzuli, podle níž by obec nesměla nově získaný objekt po dobu deseti let komerčně 
využívat. Ministerstvo financí na základě interpelací v PS Parlamentu ČS, na nichž se podílel 
i tehdejší starosta obce a zároveň poslanec PS pan František Pejřil, v říjnu 2000 tuto podmínku 
zrušilo.
Zastupitelstvo ještě v témže roce bezúplatný převod schválilo a obec tak získala pozemky o celkové  
výměře 63,5 tis. m2 v hodnotě asi 340 tis. Kč. Hodnota všech převáděných budov byla tehdy 
vyčíslena cca na 94 mil. Kč.
Na základě rozhodnutí OZ pronajala obec v roce 2001 objekt dvěma zájemcům: společnosti  
DUVIMO, s. r. o., a panu Tomáši Novotnému.
Společnost DUVIMO, s. r. o., je podle smlouvy oprávněna pozemky a nemovitosti užívat pro účely  
chovu zvěře, výkonu práva myslivosti a poskytování služeb myslivosti po dobu 20 let. Výši  
nájemného stanovuje smlouva na 5 tis. ročně do roku 2011 a 10 tis. ročně do roku 2021. Společnost  
DUVIMO, s. r. o., je také povinna zajistit střežení objektu.
Pan Tomáš Novotný byl oprávněn pronajaté plochy a nemovitosti užívat pro účely obchodní  
činnosti, stání automobilů a jejich drobných oprav, skladování zboží, oprav zboží, sociálnímu a  
administrativnímu zázemí po dobu 10 let. Výše nájemného byla stanovena na 120 tis. Kč vč. DPH 
za rok.
V době od srpna do října roku 2009 podepsalo 160 horákovských občanů petici, v níž žádali Radu, 
popř. Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov, aby neprodloužila nájemní smlouvu bývalého  
vojenského objektu RTH Horákov panu Tomáši Novotnému, neboť těžké mechanismy, které mu 
patří a které pravidelně projíždějí obcí Horákov, ničí stávající komunikace a způsobují praskání zdí  
a základů domů v blízkosti komunikace 
a v neposlední řadě také ruší noční klid.
Díky petiční akci se průjezd těžkých obcí mechanizmů skutečně omezil a pan Tomáš Novotný 
oznámil, že k 30. 1. 2011 ukončí pronájem Hlásky s výjimkou části, kterou mu 
v roce 2009 pronajala rada obce na 20 let za účelem zbudování a provozování fotovoltaické  
elektrárny za roční poplatek 100 tis. Kč. Elektrárne s výkonem 0,5 MW byla dána do provozu  
koncem roku 2010.
Obecní zastupitelstvo na svém posledním veřejném jednání v roce 2010 tedy schválilo záměr vypsat  
výběrové řízení na pronájem bývalé vojenské hlásky v Horákově a jeho zveřejnění na webových 
stránkách obce.

Dětská hřiště
Úprava hřiště pod Velkou skalkou v Mokré. Hřiště dříve sloužilo ke sportovnímu vyžití dětí i  
dospělých. V souvislosti se stavbou kanalizačního sběrače byl tento prostor využíván ke skládce  
zeminy a došlo k jeho znehodnocení. Náklady na úpravu-135 tis. Kč.

Ochrana životního prostředí, skládky, sběrný dvůr
Na 34. veřejném jednání OZ podal jeden se zastupitelů stížnot na pálení odpadu ze sběrného dvora 
v prostoru Velké skalky a svoji stížnost doložil i fotografiemi.

Opravy místního rozhlasu a veřejného osvětlení, vodovodního řádu
Koncem roku došlo v souvislosti s opravou autobusových zastávek v Mokré a v Horákově také ke  
zlepšení osvětlení těchto frekventovaných míst.

Propojení Mokré-Horákova a obce Hostěnice vedením vysokého napětí
Už v zápisu do kroniky za rok 2007 jsem uváděla, že obecní zastupitelstvo vyslovilo podporu tomuto 
projektu.
Myšlenka propojení obou obcí vedením vysokého napětí je stará asi 12 let, ovšem její realizaci  
bránilo neúspěšné projednání této stavby s majiteli dotčených pozemků nacházejících se na katasru  
obcí Mokrá-Horákov, Hostěnicve a Sivice. Tato jednání byla dovedena ke zdárnému konci až nyní 
a samotná stavba probíhala v 1. polovině roku 2010. Investorem stavby byla společnost E.ON
Distribuce, a.s. Cílem stavby je tzv. zakruhování vedení vysokého napětí, čímž mohou být obce 
Mokrá-Horákov a Hostěnice napájeny ze dvou stran, a v případě plánovaných odstávek nebude 
docházet k přerušení dodávek elektrické energie.

                                                                                                                                                                                     



Opravy komunikací
Místní komunikace Mordovny a Líchy – na svém 30. jednání zastupitelé odmítli starostův návrh tyto  
kominukace provizorně opravit, neboť upřednostnili vyřešení problému rozšíření MŠ Mokrá. Přesto  
v době mezi komunálními volbami a ustavením nového zastupitelstva rada rozhodla o rekonstrukci  
těchto komunikací.

Dopravní obslužnost
Pro rok 2010 schválilo zastupitelstvo za nadstandardní spoje částku cca 121 tis. Kč

Ochrana památek – v roce 2010 rozhodl Městský úřad Šlapanice, odbor životního prostředí, 
o vyhlášení památného stromu – lípa u kaple Proměnění Páně.

4. Kap. Politický a společenský život, sport

Činnost politických stran

ODS
Předseda místní organizace – Miloslav Dolanský
Místní organizace ODS v Mokré registrovala v roce 2010 celkem 13 členů, z toho šest pracovalo až  
do říjnových komunálních voleb v zastupitelstvu obce a 3 v obecní radě. Po komunálních volbách 
se složení obecního zastupitelstva výrazně změnilo a ODS v něm získala 3členné zastoupení,důvěru 
občanů získali: F. Pejřil, P. Koukal a J. Škrdla. Pan Petr Koukal se bezprostředně po volbách svého 
mandátu vzdal a na jeho místo postoupil Ing. Petr Křešťák.
I přes malou členskou základnu se ODS aktivně podílela na organizaci různých společenských či  
sportovních akcí v obci (např. nohejbalový turnaj, Modrá míle...) a v posledních 4 volebních 
obdobích její člen zastával post starosty obce a strana měla vždy tříčlenné zastoupení v obecní  
radě.

KDU-ČSL
Předsedkyně MO KDU-ČSL – PaedDr. Eliška Rotreklová
Ve volebním roce 2010 se snažila KDU-ČSL oživit svou činnost. Stav členské základny 
v současnosti je 21 členů.
Pro podzimní komunální volby strana sestavila kandidátku složená z členů KDU-ČSL 
a několika sympatizantů bez politické příslušnosti. Do OZ v naší obci se dostala jen předsedkyně  
E.Rotreklová.
Proti minulým volbám je to v jistém smyslu neúspěch, neboť v roce 2006 získala strana celkem 2  
mandáty – Anna Bajerová po 3 volební období zastávala post místostarostky obce a Oldřich Drápal  
v posledním volebním období vykonával funkci předsedy finanční výboru.

KSČM
Předseda ZO KSČM Mokrá – Horákov - Václav Kosík
Členská základna - 23 členů. Výbor organizace se scházel pravidelně 1x měsíčně.
Již podruhé se podařilo výboru zorganizovat pro své členky oslavu Mezinárodního dne žen a jako 
každý rok položili členové KSČM kytice k pomníkům padlých u příležitosti osvobození obou částí  
obce. Výbor také zajistil členy volebních komisí při parlamentních volbách a podařilo se mu v  
souvislosti s komunálními volbami sestavit 
i 15člennou kandidátní listinu a volební program. Po říjnových komunálních volbách získala  
KSČM v zastupitelstvu pouze 1 místo (v předcházejícím období to byla místa 2). Ing. Vlastimil  
Boudný byl zvolen předsedou kontrolního výboru a dosavadní předseda ekologické komise pan Jiří  
Smrž zůstal i nadále ve funkci.

ČSSD
Předseda místní organizace – Ludislav Harašta
Do říjnových komunálních voleb měla strana tříčlenné zastoupení v obecním zastupitelstvu. Po 
komunálních volbách si výrazně polepšila, neboť získala 4 mandáty 
a post starosty, místostarosty, jednoho radního a předsedy finančního výboru. (Podrobněji výše).

Prvomájové dětské odpoledne
Podobně jako v předcházejícím roce zorganizovala ČSSD prvomájové zábavné odpoledne pro 

                                                                                                                                                                                     



děti.V 15 hodin odstartoval program dětského zábavného odpoledne. Na pódiu se vystřídala  
pěvecká skupina A*SING, mažoretky z taneční skupiny LILI, jež si svým vystoupením získaly  
všechny přítomné, a divadlo Paravánek, které si pro nejmenší připravilo pásmo písniček a scének.
Zasloužený obdiv si vysloužil i nástupce legendárního brněnského siláka Franty Kocourka Železný  
Zekon, který přijak výzvu místních, aby přijel i příští rok a pokusil se odtáhnout přstavený obrněný  
transportér.
Vyvrcholením celého zábavného odpoledne bylo vystoupení sólistek Městského divadla Brno paní  
Magdy Vítkové a paní Martiny Severové, která navíc celý program moderovala.
Na prostranství poblíž pódia probíhaly po celé odpoledne nejrůznější soutěže (např. jízda na koni,  
házení kroužků na cíl, chůze po provaze...). Děti také mohly po celou dobu využívat instalovaného 
skákacího hradu, projet se za dozoru profesionálů na koni či si nechat namalovat obličej. Zájmu 
dětí neunikl ani historický hasičský vůz nebo obrněný transportér.
V podvečer vylosovali primátor města Brna pan Onderka a hejtman Jihomoravského kraje pan 
Hašek speciální cenu – 20minutový let nad Mokrou-Horákovem, který získal Filip Čech z Mokré.
Z důvodu nepříznivého počasí si mohl vítěz cenu "vyzvednout" až 29. června.

Strana Práv Občanů ZEMANOVCI
Místní organizace strany byla založena v dubnu roku 2010, jejím předsedou se stal pan František  
Irajn z Mokré.
Pan Irajn se například účastnil na mítincích před volbami do Parlamentu ČR. Strana vytvořila  
15člennou kandidátku a kandidovala v podzimních komunálních volbách.
O výsledcích voleb viz dříve.

Spolky a společenské organizace

Skautský oddíl
Vůdce oddílu – Jana Kvapilová
V roce 2010 zdejší skautský oddíl registroval společně s oddílem Tvarožná 42 členů a z toho 12 ve  
Tvarožné.
Hned na začátku ledna pomáhali zdejší skauti při Tříkrálové sbírce, ale protože počasí příliš  
nepřálo, měli jen jednu skupinku.
V prvích třech měsících roku trénovali na závody světlušek a vlčat. Střediskové kolo těchto závodů 
proběhlo v dubnu a okresní pak v květnu. Na okesní kolo v Doubravníku odjela smíšená hlídka, ve  
které převladla vlčata, takže byla hodnocena jako chlapecká. Světlušky i vlčata si vedly v šifrování,  
první pomoci a zvládání krizových situací velmi dobře, takže obsadily z 22 hlídek pěkné 10. místo.
V létě se na střediskovém tábořišti u Bukovinky v Rakoveckém údolí uskutečnil již druhý společný  
tábor se skauty ze Tvarožné. Tábor se nesl v duchu Starých řeckých bájí a pověstí a vyvrcholil  
olympijskými hrami, které se bohužel konaly v dešti.
S novým školním rokem se rozrostla i členská základna. Na podzim stihli zdejší skauti víkendovou 
výpravu na Jelenici a koncem roku vánoční besídku i roznést Betlémské světýlko.
Během roku sbírali skauti odpadky poblíž kaple Mitrovských i podél spojovacího chodníku mezi  
Mokou a Horákovem.

Sbor dobrovolných hasičů
Starosta Sboru dobrovolných hasičů Mokrá – Jiří Škrdla
Velitel sboru dobrovolných hasičů – Michal Janků
Na začátku roku 2010 měl sbor 38 členů, ovšem v průběhu roku 2 členové zemřeli 
a jeden čekatel byl přijat za řádného člena.
K zásahům vyjeli hasiči z Mokré v roce 2010 14x kromě toho poskytovali technickou pomoc např.  
při čerpání vody po přívalových deštích či úklidu komunikací.
Jako každý rok ani letos nechyběli naši hasiči na pohárových soutěžích požárních družstev. V roce 
2010 jich absolvovali dokonce 24!! Výsledky na jednotlivých soutěžích jsou velmi rozdílné, od 1. až  
po 24. místo.
Podíl hasičů na životě obce jistě není zanedbatelný, a tak se sluší připomenout alespoň některé z  
akcí, jež uspořádali, popř. na kterých se organizačně podíleli. V úvodu roku nesmí chybět hasičský  
ples. V dubnu se zástupci zdejších hasičů účastní hasičské pouti ve Křtinách, kde se pochlubili 
i renovovanou Erenou. V červnu zdejší hasiči vypomáhali při mezinárodní výstavě těžební a  
stavební techniky EXPO MOKRÁ 2010.
V rámci obce se podíleli na zajištění Dne dětí, cyklistického závodu Modrá míle, vzpomínkové  
oslavy u příležitosti upálení mistra Jana Husa a nohejbalového turnaje 
v Horákově. V dubnu a říjnu uskutečnil sbor tradiční sběr kovového šrotu.

                                                                                                                                                                                     



Při údržbě techniky, výstroje, výzbroje a hasičské zbrojnice hasiči odpracovali přes 2000 hodin.
Koncem roku se podařilo sboru získat z rozpočtu Jihomoravského kraje 70tisícovou dotaci.

25. ročník soutěže požárních družstev O putovní pohár OÚ Mokrá-Horákov
Jubilejní ročník se konal v neděli 12. září. Na startu letošního ročníku se představil rekordní počet  
družtev (34) ze 4 okresů: Brno-venkov, Brno-město, Vyškov a Blansko. Osm týmů bylo ženských.  
Úroveň letošního ročníku byla vysoká a laťku, kterou nasadilo družstvo Mokrá A, jež startovalojako  
první, se už nepodařilo překonat.
Během soutěžního odpoledne připravilo překvapení operační středisko hasičů v Brně 
v podobě poplachu, a tak výjezdová jednotka Mokrá musela vyjet k požáru rodinného domu ve  
Viničných Šumicích.
Na závěr soutěže připravilo družstvo domácích hasičů ukázku požárního útoku s motorovou 
stříkačkou PS 8 z roku 1956.
Malou perličkou celé soutěže byl domácí tým Koláři 2010, složený výhradně z členů jedné 
rodiny,který soutěží pouze jednou za 5 let a který se v konkurenci tolika družstev neztratil a skončil  
z 21 bodovaných mužských týmů na pěkném 11. místě.

Český svaz včelařů
Zdejší organizace Českého svazu včelařů sdružovala v roce 2010 celkem 19 včelařů z Mokré,  
Horákova a Velatic, kteří pečovali celkem o 150 včelstev. Pocet včelařů se oproti předcházejícímu 
roku o 3 zvýšil a vzhledem k tomu, že se jedná o mladé lidi, věkový průměr zdejší pobočky Českého 
svazu včelařů se snížil na cca 58 let.
Letošní snůška medu byla na jaře velmi slabá, protože jaro přišlo rychle, aniž včely stačily nabrat  
sílu, ovocné stromy už odkvetly. Akát v roce 2010 nemedoval, o něco větší byla letní snůška.
Celkově byl rok 2010 z hlediska snůšky medu průměrný.

Obecně prospěšná společnost KOZ – Klub ochránců zvířat
K historii této společnosti viz blíže zápis do kroniky za rok 2008. Za 3 roky své existence společnost  
zajistila a uhradila péči u 65 zvířecích pacientů a podílela se na záchraně dalších 35. Blíže viz  
články ve Zpravodaji.

Senior klub Mokrá
Tak jako každý rok zahajoval Senior klub Mokrá svoji činnost za asistence pana starosty a paní  
místostarostky. Oba již dlouhá léta pravidelně navštěvují v klubu své potenciální voliče a dnes už  
mnohdy i své vrstevníky s přáním mnoha úspěchů v novém roce.
13. února pořádali senioři z Mokré už svůj 21. ples a v březnu se zase na oplátku vypravili na 
taneční odpoledne do Hostěnic a zavítali i na Josefský košt do Sivic, ochutnávku vín spojenou s  
poslechem cimbálovky. Kromě běžných klubových odpolední stihli členové klubu v březnu zajet i na 
velikonoční výstavu do Velatic a na představení Netopýr do Brna.
I jaro bylo pro členy klubu plné aktivity a zážitků. Velikonoční pondělní klub s pomlázkou vystřídala  
o týden později brigáda při úpravě okolí klubu. Pozvání na návštěvu se neodmítá, a tak došlo na 
příjemné posezení na hrázi rybníka v Hostěnicích 
i s opékáním. Oblíbené slovenské termální lázně ani letos nemohly chybět na programu klubu.
Svátek matek se odehrával za účasti žáků Základní umělecké školy Mokrá a starosty 
a místostarostky obce. 22. května se konalo tradiční Jarní dostaveníčko v restauraci 
U Zbojníka a ještě v červnu stihli "klubisté" jeden zájezd a táborák.
Po prázdninách se zase zahajovalo u táboráku s harmonikou a zpěvem. Během září stihli senioři 
z Mokré výlet do maďarských termálních lázní i dvě návštěvy v Hostěnicích.
Jaký by to byl podzim bez Podzimního dostaveníčka v restauraci U Zbojníka (16. 10.) 
a bez návštěvy divadla, tentokrát představení Perta Nárožného. V listopadu zase přišla pozvánka 
z Hostěnic a do programu se vešla i návštěva vinného sklípku.

Klub důchodců v Horákově
Klub důchodců v Horákově fungoval v roce 2010 již 16. rokem a funkci předsedkyně klubu 
zastávala paní Zdena Dvořáčková. Členky klubu se pravidelně scházejí každou středu od 15 do 17 
hodin.
Většina klubových odpolední se nesla v duchu povídání nad kávou, popř. oslav narozenin. Celkem 
3x v průběhu roku zavítal do klubu tvaroženský farář P. Rybecký. Na besedu o historii Brna a 
brněnských pověstech zavítala i paní knihovnice Neveselá a na pozvání pečovatelky paní  
Čordášové navštívil klub i pěvecký sbor Naděje z Ústavu sociální péče v Chrlicích.
O prázdninách si seniorky dopřály malý výlet do Moravského Krumlova a do Třebíče.

                                                                                                                                                                                     



Na Mikuláše potěšila seniory návštěva deváťáků ze zdejší základní školy a o pár dnů později i dětí  
ze školky.
Před Vánocemi nechyběly v klubu koledy a dárečky a i letos si někteří zašli ke kapličce na návsi na 
vánoční zpívání dětí z mateřské školky.

Společenství věřících
Tříkrálová sbírka
V sobotu 9. ledna probíhal již 10. ročník celostátní Tříkrálové sbírky. I přes nepřízeň počasí na  
koledu vyrazilo 48 malých koledníků, aby ve 14 skupinkách obešli obec. Celkem se v naší obci  
podařilo vybrat částku 54 709 Kč, což je ve srovnání s předcházejícím rokem opět o něco málo 
více. Vybrané peníze půjdou opět Oblastní charitě Brno-venkov.
Za uplynulých 10 let se celkem koledování účastnilo 410 dětí a dospělých, což obnáší 105 skupinek  
a celkovou vybranou částku 457 611 Kč!! Po deseti letech organizování sbírky předal pan Alois  
Krček symbolickou štafetu paní Haně Ženožičkové z Mokré. Doufejme, že i v dalších letech se 
v naší obci najde dost koledníků a dárců.

Humanitární sbírka
Letos se bohužel v jarním termínu humanitární sbírka neuskutečnila.

Velikonoční hrkání
Jak se zdá, nezůstalo jen u loňského pokusu obnovit tradici velikonočního hrkání 
v Mokré, a tak i v roce 2010 se místo zvuku zvonů zýval obcí o Velikonocích hrkot 
a klapot.

Tradiční mše
Horákovská mše
V neděli 9. května v 10 hodin na horákovské návsi před kaplí svatého Gotharda začala tradiční  
mše, kterou koncelebroval pater Adam Rucki, spirituál ostravsko-opavské diecéze, a přisluhoval  
tvaroženská farář Josef Rybecký.

Tradiční mše v Mokré
Letošní tradiční mše v Mokré se konala v neděli 1. srpna. Mši sloužil za pěkného slunečného počasí  
tvaroženský farář P. Josef Rybecký

Mše u Pacherova kříže v roce 2010 připadla na středu 16. června.

Setkání u obnovené kaple Mitrovských
V pořadí již páté setkání u obnovené kaple Mitrovských se konalo v neděli 5. září v 16 hodin.
Podobně jako v loňském roce se na prostranství před kapličkou sešlo cca 150 lidí. Mezi přítomnými  
převažovali sice místní, ale přišli či přijeli lidé i z širšího okolí. A někteří jen tak procházeli okolo 
a využili příležitost ke krátkému zastavení a zamyšlení. 
A stejně jako v předcházejících letech nechyběl při pobožnosti, kterou vedl pan farář Rybecký, ani  
zpěv, zvuk flétny, kytar a bubínku.

Živý betlém
Přímo na Štědrý den připravilo několik nadšenců z Mokré žívý betlém na prostranství před kaplí  
Proměnění Páně v Mokré. Emocionální podívanou umocněnou slavnostním dnem si nenechala ujít  
řada občanů Mokré-Horákova. Betlém v podání dětí, koledy za doprovodu kytary, ohýnek uprostřed  
návsi, to všechno utvořilo nádhernou atmosféru.

Kulturní dění v obci
Historická výročí
Z historických výročí roku 2010 bych ráda připomněla zejména 660 let od první písemné zmínky 
o Mokré v Moravských zemských deskách. Přehled dalších výročí je uveden v zápise za rok 2005,  
tudíž odkazuji k němu.
Z událostí, které zápis z roku 2005 neobsahuje, bych ráda připomněla následující:
1905 založen hasičský sbor v Horákově
1955 1. televizní přijímač v obci Horákov – majitel p. Fojtl
1990 byl obnoven Skaut v Mokré
2000 Mateřská škola v Horákově přesunuta do přízemí kulturního domu

obec získala bezúplatným převodem z Ministerstva obrany ČR bývalý 

                                                                                                                                                                                     



vojenský objekt Hláska v Horákově
2005 otevření nového hřiště u Základní školy Mokrá, zřízení vodovodu do chatové 

oblasti Mordovny

Činnost obecní knihovny
Obecní knihovna registrovala v roce 2010 celkem 400 čtenářů a počet vypůjčených knih se  
pohyboval kolem 15,5 tis., knihovna nakoupila 521 nových knih a v současné době odebírá 14 
časopisů. Při knihovně funguje knihovnický kroužek, jehož členové se scházejí každé pondělí.
Za rok 2010 se knihovní fond rozrostl o 561 knih.

Besedy, soutěže, ocenění
V rámci akce Den Ruska (viz dále) byla v prostorách knihovny nainstalována výstava ruské  
literatury pro děti i dospělé. Knihy zapůjčil ruský konzulát v Brně a skončení výstavy velkoryse  
věnoval Obecní knihovně v Mokré.
Počátkem roku navštívila naši knihovnu mladá cestovatelka a spisovatelka Eva Palátová, která 
v rámci besedy představila ostrov Borneo, a v březnu už na třetí návštěvu přijela spisovatelka  
Simona Monyová.

Noc s Andersenem
V rámci letošní Noci s Andersenem se v prostorách obecní knihovny uskutečnila zajímavá beseda 
s cestovatelem panem Jiřím Márou z Přerova, který zejména dětem představil Nový Zéland tak, jak  
ho poznal společně se svým synem, který je upoutaný na vozíčku.

Spolupráce knihovny se Základní školou Mokrá, popř. MŠ Mokrá
Knihovnice uspořádala kolem 2 desítek besed ve spolupráci se zdejší školou, školkou, popř.  
oddílem skautů a nechybělo ani pasování na rytíře a dvorní dámy královny Knihovny.

Beseda se seniory
Paní knihovnice nezapomněla ani na zdejší seniory a i pro ně připravila besedu na téma
brněnských pověstí.

Výstavy
V průběhu roku 2010 se v knihovně uskutečnily celkem 3 výstavy: vyšívaných obrazů paní Alice  
Dolanské, korálkových stromečků paní Zdeny Flekové z Velatic a šperků Anny Maloňové z Mokré.

Soutěže
Knihovna se účastnila i několika soutěží, např. Celostátní soutěže o nejlepší knihovnu pro děti  
Kamarádka knihovna.

Den Ruska v Mokré
Záštitu nad touto akcí převzal Generální konzulát Ruské federace v Brně, starosta obce Mokrá-
Horákov pan František Pejřil a předsedkyně Výboru pro národnostní menšiny Magistrátu  
statutárního města Brna paní PhDr. Kateřina Dubská.
Díky tomu, že v obci žije paní Ljubov Vondroušková, která je přesedkyní Ruského kulturního  
osvětového sdružení na Moravě, kontakty s ruskou kulturou a prostředím nejsou jen ojedinělé, ale  
dalo by se mluvit o určité tradici. Již v letech 1997 a 2007 na pozvání právě paní Vondrouškové 
navštívili Mokrou tehlejší generální konzulové Ruské federace na Moravě. Kromě toho Ruské  
osvětové sdružení na Moravě pořádalo v Mokré již řadu akcí, např. Ruský den v roce 2007, setkání  
s ruskou pohádkou, besedy 
o literatuře... V roce 2009 dokonce vzniklo v obci nové občanské sdružení – Centrum ruské 
diaspory v ČR.
Letošní Den Ruska v Mokré se konal 16. ledna. Prvním bodem programu bylo položení věnců u  
pomníku padlých z 1. a 2. světové války v Mokré, u něhož drželi čestnou stráž 
v dobových uniformách členové Historického klubu Rudé armády. Po projevu starosty obce a atašé  
generálního konzulátu RF v Brně se všichni přítomní přesunuli do mediatéky, kde byla instalována  
výstavka ruských knih (o tom podrobněji výše).
Součástí ruského dne v Mokré byl i křest 3. rusko-esperantské sbírky veršů paní Ljubov
Vondrouškové, malý koncert Ruského hudebního salonu a výstava fotografií Petra Knötiga Moje  
Morava.
Pomyslnou třešničkou na dortu bylo zakončení Dne Ruska v Mokré v restauraci U Zbojníka, kde se  
podával ruský boršč.

                                                                                                                                                                                     



Využití víceúčelového sálu
Kromě už výše zmiňovaného Dne Ruska a cestovatelských besed se ve víceúčelovém sále konají  
každou středu tzv. malé mše. Behem roku 2010 zde 2x proběhlo vítání občánků 
a 2 svatby. Celkem 8x v těchto prostorách proběhl seminář s názvem rodina a práce, nechybělo 
loutkové divadlo pro děti ani vánoční pásmo pro klub seniorů.
Pozn. Na svém 29. jednání OZ schválilo nákup dalšího nábytku do knihovny v hodnotě cca 42 
tis.Kč.

Vytíženost Kulturního domu v Horákově
Plesová sezóna roku 2010, to bylo 5 akcí v rychlém sledu v průběhu ledna a února.
V pořadí již 17. obecní ples se konal v sobotu 16. ledna a o týden později si zamnluvili sál  
Kulturního domu v Horákově místní hasiči. V únoru pak patřil parket těm, kteří navštívili ples  
Restaurace U Zajíčků, ples školy a maškarní, který pořádala Mateřská škola Mokrá.
V roce 2010 se občané Horákova 2x vydali do předsálí kulturního domu, které už tradičně slouží  
jako volební místnost pro zdejší okrsek. A v případě květnových voleb do Poslanecké sněmovny  
Parlamentu ČR a říjnových komunálních voleb tomu nebylo jinak.
Do seznamu akcí je třeba ještě započítat zářijové obecní hody, cca 20 soukromých akcí a 5 schůzí.  
Prostým součtem se dostáváme k přibližnému číslu 3 desítky ací za rok 2010 v prostorách  
Kulturního domu v Horákově.

Další kulturní a společenské akce
Uctění památky mistra Jana Husa
V letošním roce uplynulo již 16 let od chvíle, kdy byla po letech v obci Mokrá-Horákov obnovena 
tradice připomínání si památky mistra Jana Husa prostřednictvím vatry na Velké skalce v Mokré.

Obecní hody
V zápisu za rok 2009 jsem se zmiňovala, že od roku 1999 to bylo poprvé, kdy se obecní hody 
nepodařilo uspořádat. Naštěstí tradice nebyla přerušena nadlouho, a tak 4. září 2010 mohlo 
vyrazit na cestu obcí 8 párů a 2 sklepníci. Počasí ten den sice příliš nepřálo a zpozdilo celý průvod 
zhruba o hodinu, ale zábavu to příliš nepoznamenalo.

Vítání občánků
Vítání nových občánků proběholo v roce 2010 dvakrát, v jarním a v podzimním termínu.
V dubnu to bylo 16 dětí (8 děvčat a 8 chlapců) a v září 13 dětí (6 děvčat a 7 chlapců).

Svatby
V sobotu 20. února 2010 se v naší obci uskutečnily dvě svatby. Při jednom z těchto obřadů vstoupil  
do stavu manželského také člen zastupitelstva a předseda letopisecké komise pan Miloslav  
Dolanský.

Cirkusové vystoupení
Ve dnech 11. a. 12. července měli obyvatelé Mokré-Horákova možnost navštívit některé z  
představení cirkusu, který na hřišti pod Horákovem postavil své šapitó. Mnohým z nás se tak  
naskytl neobvyklý pohled na velbloudy či jiná cizokrajná zvířata polehávající v těsné blízkosti  
hřiště.

Jarní burza dětského oblečení - 19. a 20. března v prostorách restaurace U Zbojníka, výtěžek byl  
věnován zdejší mateřské škole.
Podzimní burza dětského oblečení
Ve dnech 1. a 2. října proběhla opět v prostorách restaurace U Zbojníka podzimní burza dětského 
oblečení.

Vánoční světélkování
Na poslední adventní neděli připravil obecní úřad tzv. Vánoční světélkování. Akce, při které děti 
s lucerničkami prošly trasu od budovy základní školy ke kapli Proměnění Páně v Mokré a odtud ke  
kapli sv. Gotharda v Horákově a při které nechyběly koledy ani něco dobrého k snědku či pití, byla  
završena rozsvícením vánočního stromu na návsi 
v Horákově.

Zpravodaj

                                                                                                                                                                                     



Vycházel 20. rokem a struktura jednotlivých příspěvků se příliš nelišila od předcházejících ročníků.  
Poslední číslo Zpravodaje za rok 2010 vyšlo již po komunálních volbách, tedy za nového vedení  
obecního úřadu a je třeba říct, že jak forma, tak obsah byly ponechány zhruba ve stejné podobě.

Regionální vysílání – Rádio R 89,2 FM
Už v zápise za rok 2009 jsem se zmiňovala o zahájení vysílání Rádia R a o jeho zaměření. 
K loňskému zápisu jen dodávám, že rádio také pravidelně informuje 
o aktuálním dění v obcích mikroregionu Rokytnice a že každá obec ná přesně stanovené vysílací  
časy.

Mokrá-Horákov v regionálním tisku, popř. regionálním televizním vysílání
V roce 2010 se naše obec v médiích objevila hned v několika souvislostech. Ve dvou případech se  
jednalo o nehody -v únoru šlo o automobilovou nehodu, při které se zranilo šest osob, a v květnu 
o nehodu, při níž muž spadl z deset metrů vysoké skály 
a na následky zranění pak zemřel. Mokrá byla zmiňována také v souvislosti s výstavou těžební  
techniky EXPO 2010 a s výstavbou kanalizačního sběrače. Je potěšitelné, že horákovské kaple  
Mitrovských si všimli i novináři, kteří upozorňují na
zajímavé tipy na výlet. Na stránky regionálního tisku pronikl i zdejší Copperfiel – pan Jaroslav  
Vaňáček. Poněkud opožděně zaznamenal tisk i místní petici proti průjezdu těžkých automobilů obcí  
Horákov. A tentokrát jsme pronikli i do celostátní televize, ovšem do pořadu Černé ovce (vysíláno 
25. 5. 2010) , kde se přetřásal problém zateplení bytového domu v Mokré č. 344. Viz přílohy.

Sport
FC CVM Mokrá-Horákov
Dne 29. června 2010 se konala valná hromada klubu, jejímž cílem bylo zvolit výkonný výbor na 
další volební období a stanovit strukturu mužstev přihlášených do soutěžního ročníku 2010/2011. 
Z této valné hromady vzešel nový výkonný výbor klubu ve složení: předseda – Jan Tkadlec,  
místopředseda Miroslav Lazarčík, sportovní manager –  sekretář – Ing. Vlastimil Boudný,  
pokladník – hospodář – František Galle, členové výboru – 
Pavel Balga a Luděk Hrubý st.
Do sezóny 2010/2011 přihlásilo vedení klubu tato mužstva: přípravku, žáky, dorost, muže A a muže
B.

Po podzimní části soutěže vypadala situace následovně:
Přípravka pod vedením Pavla Balga, Ing. Petra Křešťáka, Aleše Šulce a Ing. Radka Kubína získala  
5 bodů a skončila na 10. místě.
Žáci vedení Pavlem Balgou a Jiřím Petrášem posbírali 16. bodů a po podzimní části byli na 4.  
místě. Vypadá to, že v týmu vyrůstají naděje zdejšího fotbalu – Petráš, Dumpík, Brodák, Hrubý...
Dorost pod trenérskou taktovkou Luďka Hrubého, Dominika Filipského a Borka Hrubého
vybojoval 6 bodů a 11. příčku.
B tým trénovali K. Tachtadžis a opět Luděk Hrubý. Tento trým tvořili převážně mladí hráči, kteří  
jsou příslibem do budoucnosti a kádrovou rezervou áčka. Na podzim vykopali 8 bodů a 10. místo 
v tabulce.
A tým na jaře zvítězil v okresním přeboru a do podzimu nastupoval jen s malými změnami. Po pěti  
kolech podzimní části bylo ovšem mužstvo s jedním bodem na předposledním místě tabulky, a tak  
došlo k výměně trenérů a L. Svícence nahradil K. Tachtadžis s asistenty Vojtíškem a Holým. Se  
změnou přišly i lepší výsledky. Ustálila se 
i základní sestava: Hrazdíra, Kříž, Vojtíšek, Holý, Peniak, Fousek, Brzobohatý, Trávníček, Matyáš,  
Polínek, Šafránek a náhradníci: Jirda, Raus, Zeman, Matula, Štefek a Cenek. Koncem podzimu se  
sestava doplnila místními odchovanci a i náhradníci
dostávali více příležitostí. Tým skončil na 9. místě se 16 body.
Áčko na jaře povedou místní trenéři: Miroslav Mikulášek, Aleš Šulc a Ivo Brzobohatý. Kostas  
Kachtadžis se vrátí k B týmu.
V sobotu 27. listopadu se v Kulturním domě v Horákově uskutečnilo slavnostní zakončení sezóny 
s vyhlášením nejlepších hráčů jednotlivých družstev.
Koncem roku 2010 se klubu podařilo získat 30tisícovou dotaci z rozpočtu Jihomoravského kraje na 
zakoupení sportovních potřeb pro nejmenší fotbalisty.

Žákovský prvomájový fotbalový turnaj O pohár obce Mokrá-Horákov
Dne 1. května 2010 se na hřišti pod Horákovem konal pod záštitou senátora Bárka 
a starosty obce Mokrá-Horákov p. Františka Pejřila žákovský fotbalový turnaj.

                                                                                                                                                                                     



Deštivé ráno nevěstilo nic dobrého, ale úderem osmé hodiny se počasí umoudřilo.
Účast publika byla sice slabší, ale malým fotbalistům to nijak neubralo na zápalu 
a chuti ze hry.
Vítězem turnaje se stalo družstvo Mokré-Horákova. V tomto roce připravili organizátoři cenu pro  
nejlepšího střelce turnaje, jímž se stal se sedmi brankami Radek Paták 
z Mokré, a nejlepšího brankáře.
Po skončení turnaje následoval exibiční zápas žáků FC Brno s výběrem žáků zúčastněných týmů.  
Žáci FC Brno předvedli výkon žákovského ligového mužstva 
a zaslouženě zvítězili.

FSC CEMO Mokrá
CYKLO STAR CEMO
Novoroční jízda na kolech Moravským krasem
Cyklisté z Mokré novoroční tradici neporušili ani letos a už podvanácté vyjeli na trať 
v okolí Mokré-Horákova.
Závodní sezóna pro cyklisty z Mokré-Horákova začala koncem dubna, kdy se zúčastnili jednak 
maratonu na 50km trati ve slovenské Skalici v závodě Král Záhoria a jednak závodu Škoda bike  
Ostrava.

Král Šumavy
Tento těžký cyklistický závod se letos konal už posedmnácté a poosmé se ho zúčastnili 
i cyklisté z Mokré. Závod se jezdí vždy poslední sobotu v květnu a k nabízí celkem 3 tratě: 105, 70
a 45 km. Letos poprvé naše výprava startovala ve všech kategoriích 
a navíc naši obec reprezentovala i žena.

Znovín
Jedenáctý ročník tohoto závodu se jel za slunečného počasí v sobotu 3. července. Na start 50km 
trasy po moravských a rakouských vinicích se postavilo rekordních téměř 1500 můžů a žen. Mezi  
nimi i 24 účastníků, kteří hájili barvy naší obce. Nejlépe si 
z našich vedla Katka Rubínová, která ve své kategorii obsadila 2. místo!!

BUKOLO 2010, BIKE TOUR 2010, ZASKAR GT, Cyklobraní
Srpen a září bývají pro zdejší cyklisty náročné. 21. srpna se jel 6. ročník časovky do vrchu 
BUKOLO 2010 a z našich byl nejlepší v kategorii do 39 let Radek Uher, který obsadil 3. místo. 
O týden později za silného větru a vlezlé zimy vyráželi cyklisté od nás na trať BIKE TOUR 2010,  
která vede i před katastr Mokré-Horákova. K zimě a větru se přidala i smůla, takže nejlepší  
umístění dosáhla nakonec Katka Rubínová, která přes ošklivý pád dokázala dojet jako druhá ve své  
kategorii.
11. ročník Zaskaru GT se jel na velmi těžké trati a tomu odpovídalo i slabé umístění. Na  
Cyklobraní v Jevišovce si opět hezké umístění (4. místo) vyjela Katka Rubínová.

Cyklistický podzim
Začátkem října startovali snad všichni cyklisté z Mokré-Horákova a blízkého okolí na
NOVAAUTHOR CUPu v Josefově Dole. Mezi téměř 3 500 cyklosty se opět ve své kategorii  
neztratila Katka Rubínová, která vybojovala výborné 3. místo.

Zakončení sezóny
V sobotu 4. listopadu si cyklisté z Mokré-Horákova naposledy v roce 2010 vyjeli společně na 30 km 
dlouhou trať, aby tak zakončili náročnou a zároveň i úspěšnou sozónu.

Velká kunratická
Podobně jako v loňském roce se účastníkům nepodařilo sehnat sponzory na uhrazení autobusu, 
a tak opět byla naše účast spíše symbolická, kdy obec Mokrá-Horákov reprezento vali jen 3 stateční  
běžci.

Tělovýchovná jednota CEMO Mokrá-Horákov
Předseda – Karel Přerovský
Počet členů v jednotlivých oddílech k 31. 12. 2010
Celkem:  262 členů
ASPV 154
Tenisový oddíl 38

                                                                                                                                                                                     



Stolní tenis 23
Volejbalový oddíl 15
Nohejbalový oddíl 8
Fitness 2

Asociace sportu pro všechny
Náčelník mužských složek: Stanislav Kolář
Náčelnice ženských složek: Michaela Hladká
V roce 2010 bylo rozdělení do jednotlivých složek a počty členů následující:
rodiče a děti 22
mladší žáci a žákyně 20
žáci – florbal 12
ženy – aerobic 35
ženy – florbal 14
dorostenci a muži – florbal 12 
ostatní 36 
celkem 151 člen

Základem činnosti všech složek jsou pravidelné cvičební hodiny v tělocvičně, ovšem jednotlivé  
složky mají samozřejmě svá specifika.
Rodiče a děti se kromě pravidelných hodin v tělocvičně ještě jednou týdně schází i v prostorách 
Mateřské školy Mokrá.
Žáci, keří se věnují florbalu, se v listopadu účastnili turnaje v rámci okresu Brno-venkov, kde  
obsadili výborné 2. místo.
Nejnavštěvovanější jsou již dlouhodobě hodiny aerobicu, které díky zkušeným cvičitelkám mají  
vysokou úroveň. Na žádost vedení ASPV byla v roce 2010 z obecního rozpočtu zakoupena nová 
aparatura.
Asi největší výkyvy v návštěvnosti cvičebních hodin nastávají u mužů a dorostenců. Naopak 
ženám,které se věnují florbalu, byly cvičebí hodiny ještě navýšeny a florbalistky si nenechaly ujít  
ani místní turnaj.
V roce 2010 pracovalo v rámci ASPV v Mokré 9 cvičitelek a 4 cvičitelé.
ASPV seorganizačně podílela na zajištění následujících akcí: A jdem a jedem, Modrá míle a Den 
dětí – podrobněji viz dále.
Počátkem školního roku došlo k rekonstrukci podlahy v tělocvičně ZŠ Mokrá. Pronájem za jednu 
hodinu v tělocvičně se v roce 2010 pohyboval v rozmezí 380 – 460 korun za hodinu a oddílový 
příspěvek činil 600 Kč za rok.

Mokerský florbalový turnaj
V sobotu 20. února se uskutečnil již 3. ročník Mokerského florbalového turnaje, jehož se mohou 
zúčastnit pouze týmy z Mokré, Horákova a Velatic. Letošního ročníku se účastnilo rekordních 8  
týmů včetně družstva žen. Do finále se probojovaly stejné týmy jako vloni a nakonec měl turnaj  
stejného vítěze jako v roce 2009 – tým s názvem Tragédi.
Poprvé v historii turnaje byly uděleny ceny nejstaršímu brankáři – Radek Paták st., nejlepšímu  
střelci – Radim Kolář, nejlepšímu brankáři – Jarek Urbánek a všechny zúčastněné ženy byly  
odměněny květinou.

Dětský den
Ani letos to s počasím na Den dětí (sobota 29. 5.) nevypadalo nejlíp, ale přece jen nepršelo.  
Tentokrát vyšlo i slaňování a malá lanovka v Mokré na Skalce. Po loňském úspěchu nechyběly ani  
aersoftové zbraně.
Odpoledne se na prostranství před školou sešlo 206 dětí, které na 12 stanovištích plnily nejrůznější  
úkoly. Velkou atrakcí letos byla 3metrová trampolína od fyrmy TASY 
a sestavování keramické zvonkohry. Dokonce 2-3 leté děti měly speciální koutek soutěží a disciplín.
Svou techniku předvedla Policie ČR a naši hasiči. Závěrečné dovádění dětí v pěnové laguně bylo  
příjemnou tečkou za hezkým dnem.
Poděkování patří celé řadě organizátorů a sponzorů.

Klub maminek
I v roce 2010 pokračoval Klub maminek ve své činnosti. Maminky s dětmi se scházejí celkem 3x  
týdně (pondělí, úterý, středa) v prostorách tzv. skautské klubovny. Kromě pravidelného programu už  
2x vyrazily do divadla Radost.

                                                                                                                                                                                     



Tenisový oddíl
Předseda oddílu – Karel Přerovský
Do soutěží přihlásilo vedení oddílu dvě družstva dospělých, staršího a mladšího žactva
a bejbiny, což jsou děti do 9 let.
A družstvo dospělých hrálo krajskou soutěž III. Přestože porazilo pozdějšího vítěze skupiny Spartak  
Slatina, nepodařilo se mu v soutěži zachránit.
B družstvo bojovalo v okresní soutěž Vyškov, kde se umístilo na 2. místě.
Družstvo staršího žactva hrálo krajskou soutěž III. Po pěkných výkonech unikl postup jen o skóre -  
pěkné 2. místo.
Mladší žactvo sbíralo zkušenosti také v krajské soutěži III, kde svedlo vyrovnané zápasy se všemi  
družstvy, prohrálo jen s vítězi a skončilo také na 2. místě. Nejlepší hráč v obou žákovských  
družstvech byl Tomáš Neuer z Velatic.
Bejbiny to zkoušely v krajské soutěži, kde skončily 32. ze 46 účastníků. Pěkné výsledky našich  
mládežnických družstev nás umístily v celkovém hodnocení Poháru mládeže JTS na 30. místě z asi  
tří set oddílů, což je v našich amatérských podmínkách velký úspěch.
Žákovskou základnu jsme opět doplnili náborem. Z původně přihlášených asi 20 dětí jich do 
podzimu vydržela zhruba polovina.
Oddíl uspořádal 8 krajských turnajů, a to: muži, dorostenci, dorostenky, starší žáci, starší žákyně,  
mladší žáci, mladší žákyně a bejbiny a také okresní přebor mladšího žactva. V okresním přeboru 
zvítězil Tomáš Neuer ve dvouhře i ve čtyřhře. Na turnaji mladších žáků skončil Tomáš ve finále  
dvouhry a čtyřhru vyhrál.
Na památku svého zakladatele jsme v červnu uspořádali již 16. ročník Memoriálu Jaroslava  
Kaplana pro naše současné i bývalé hráče.
V září proběhl turnaj zaměstnanců a důchodců ČMC o putovní pohár ředitele závodu Mokrá pana 
Jindřicha Sehnala. Zvítězil v něm Mirek Barták.

Oddíl stolního tenisu
Předseda oddílu – Ing. Zdeněk Kvapil
První čtvrtrok se jako obvykle nesl ve znamení dohrávek druhé poloviny soutěží družstev mužů v  
sezóně 2009/2010.
Tým A hrál už druhou sezónu krajskou soutěž a skončil na výborném 3. místě, což znamenalo oproti  
předcházejícímu roku posun o jednu příčku výš.
Béčko si v okresní soutěži OP1 polepšilo také o jednu příčku a skončilo na 5. místě.
Družstvo C si v OP2 vybojovalo 7. místo a zachránilo se tak v soutěži.
Tým D sestavený ze dvou zkušených hráčů, které doplňují starší žáci, v loňském roce sestoupil do 
nižší soutěže a ani letos se mu příliš nevedlo.
Velmi dobrou úroveň prokazovali starší žáci Rotrekl Michal a Gruška Pavel, bohužel se zúčastili  
jen 2 bodovacích turnajů ze 7 hodnocených. Rotrekl Michal oba vyhrál, Gruška byl vždy druhý 
a druhé místo obsadil i na OP jednotlivců.
V mladších žácích má oddíl teprve začátečníky, z nich ti nejlepší Meluzín Ondřej 
a Sehnal Matěj se zúčastnili několika BT.
Z hlediska soutěží družstev lze hodnotit sezónu jako velmi úspěšnou, především díky výsledkům A 
a B družstev.
Dne 20. května 2010 postihla oddíl velmi smutná událost. Po krátké těžké nemoci zemřel jeden ze  
čtyř zakládajících členů oddílu a jeho dlouholetý úspěšný hráč pan Karel Bičan. Na jeho památku  
bude oddíl pořádat turnaj - Memoriál Karla Bičana.

Sezóna 2010/2011
Novou sezónu zahájil oddíl v říjnu 2010 a do soutěží přihlásil opět 4 družstva: tým A do krajské  
soutěže a zbývající družstva do okresních soutěží – béčko OP1, céčko OP2 
a déčko OP4. Sestavy družstev zůstávají obdobné jako v předcházející sezóny:
A: Paták Radek, Vojtěch Martin, Kvapil Zdeněk a Mrázek Miloš
B: Levardi Robert, Eliáš Stanislav, Vojtěch Tomáš a Kousal Pavel
C: Vojtěch Miloslav, Harašta, Paták Bohuslav a Kvasnica Vitězslav
D: Rotrekl Zd., Ptáček a mladí hráči Milan Gruška a Lukáš Rotrekl
Hráčů mládežnického věku máme v této sezóně evidováno 8. Z toho jsou 4 dorostenci 
a jen 4 žáci. Ondřej Meluzín a Matěj Sehnal se zúčastňují bodovacích turnajů žáků.
Hráči se také účastnili okresních přeborů jednotlivců. Nejvýrazněji se oddíl prosadil na OP 
přeboru dorostenců, kde skončil Lukáš Rotrekl na 2. místě a Michal Rotrek na 3. Společně pak byli  
ve čtyřhře druzí.

                                                                                                                                                                                     



Před Vánocemi oddíl uspořádal tradiční turnaj pro neregistrované hráče a oddílový přebor, v němž 
zvítězil Radek Paták a mezi žáky Ondřej Meluzín.

Volejbalový oddíl
Předseda oddílu Jan Řezáč
V roce 2010 vedl oddíl výbor ve složení : Řezáč, Voronina a Polák.
Stará "bolest" oddílu, tedy nedostatek mladých hráčů přetrvával i v roce 2010. Ani 
v tomto roce oddíl nehrál žádnou pravidelnou soutěž, zúčastňoval se jen jednotlivých turnajů. Za ty  
jmenujme alespoň 2 turnaje v Morkovicích. Na prvním turnaji smíšených družstev skončila Mokrá-
Horákov předposlední a ženské družstvo opět v Morkovicích bylo sice poslední, ale zaujalo svým 
herním stylem a bojovností.
V měsíci červnu pořádá oddíl pravidelně Memorial Mirka Svobody. Dosud se memorial pořádal  
vždy v Hodoníně u Kunštátu, ovšem vzhledem k tomu, že rekreační areál Žalov byl předán 
Romskému muzeu, muselo vedení oddílu hledat jiné prostory. Zejména díky úsilí Luboše Poláka se  
podařilo najít vhodné prostory pro uspořádání memorialu v Lulči u Vyškova. Turnaj se vydařil a  
zúčastněná družstva přislíbila účast i na jubilejním 20. ročníku v roce 2011. Vítězství si už počtvrté  
v řadě odneslo družstvo ze Šumperka, náš 
A tým byl čtvrtý a družstvo B poslední, ovšem vynikalo velkou bojovností.
Členové oddílu nezapomněli ani na jarní údržbu antukového hřiště a drobné opravy 
v šatnách.

Fitness oddíl
Předseda – Oldřich Drápal
V roce 2010 využívalo fitcentrum ke kondičnímu posilování a fitness aktivitám 25 členů ddílu, což  
obnáší cca 5000 cvičebních hodin.
Kromě toho pravidelně navštěvovaly posilovnu i ženy z oddílů ASPV TJ Mokrá-Horákov.
Spolu s oddílem ASPV opětovně organizovali členové oddílu populární akci Den dětí.
Činnost je cca z 90% hrazena vlastními oddílovými příspěvky, dary sponzorů. Zbytek ze svého  
rozpočtu poskytuje obec.

Nohejbalový oddíl
V roce 2010 registroval oddíl 7 členů a neúčastnil se žádné soutěže, ale jeho členové se
zúčastňovali samostatných turnajů, např. turnaje O pohár starosty obce Mokrá-Horákov – viz dále.

16. ročník nohejbalového turnaje O pohár starosty obce Mokrá-Horákov
V sobotu 7. srpna se na hřišti pod Horákovem konal již 16. ročník nohejbalového turnaje O pohár 
starosty obce Mokrá-Horákov. Sobotě předcházel nevlídný pátek 
s deštěm a bouřkami, což asi způsobilo menší účast. Místo loňských 15 družstev se tentokrát sešlo  
jen pět, a to vesměs místních.
Menší počet zúčastněných týmů umožnil hrát systémem každý s každým. První místo vybojovalo  
družstvo s názvem Rok nehráli, jako druzí se umístili Neptuni a třetí příčku obsadil Kolmé rýgl.

35. ročník dálkového pochodu A jdem a 13. ročník cyklotrasy A jedem
Letošní ročník připadl na sobotu 8. května. Tentokrát organizátoři připravili 5 tras pro pěší (10, 17,  
24, 30 a 50km) a 3 trasy pro cyklisty (23, 33 a 57 km). Startovné na všech tratích činilo 30 Kč.
Počasí akci sice příliš nepřálo, což se odrazilo v menším počtu účastníků (cca 200 pěších a  
cyklistů), ale i tak se celá akce vydařila. Po ukončení závodu čekalo na účastníky losování věcných 
cen, kterých organizátoři i letos připravili takové množství, že téměř na každého účastníka se  
dostalo.
Výtěžek celé akce, tj. startovné i další částky, které lidé věnovali, putoval do Fakultní dětské  
nemocnice v Brně.

Cyklistický závod Modrá míle
Poslední červnovou sobotu se konal již 4. ročník cyklistického vytrvalostního závodu dvojic Modrá 
míle.
Trať závodu se oproti loňsku nezměnila, měřila 10,5 km a celkové převýšení bylo 130 metrů. Start 
a cíl závodu, popř. depo se nacházely v prostoru parkoviště poblíž fotbalového hřiště pod 
Horákovem. Tentokrát se závodilo v následujících kategoriích: muži, ženy, smíšené dvojice a  
veteráni. Na startovní čáru se postavilo 37 týmů, což bylo o 11 družstev více než v předcházejícím 
roce. Podrobný rozpis výsledků lze najít např. ve Zpravodaji č. 4 z roku 2010 – viz přilohy.

                                                                                                                                                                                     



Cestovní ruch, rekreace, propagace obce
Nová informační tabule poblíž hájovny v Mokré
Už řadu let visela na jednom ze smrků poblíž hájovny v Mokré tabulka, která oznamovala: "V 
těchto místech mezi smrky po řadu let čerpal náměty pro pověstné kukátko a jiné spisy tvaroženský  
farář p. Václav Kosmák, tzv. moravský kukátkář. 
V tvaroženské farnosti působil od 8. 12. 1877 do 11. 5. 1893. Zde stojíte na hranici Moravského 
krasu." Protože zub času zapracoval i na tétotabulce, jako kronikářka obce jsem oslovila ředitelství  
Lesní správy Bučovice, zda by bylo nápomocno při pořízení 
a instalaci nové informační tabule v těchto místech. Vedení Lesní správy bylo velmi vstřícné a  
zaplatilo tisk panelu a zajistilo i jeho instalaci. A tak se od jarních měsíců
roku 2010 mohou turisté i místní dovědět něco víc o osobnosti faráře Václava Kosmáka 
a o jeho působení v naší farnosti. Grafický návrh panelu zpracovala paní Blanka Ponížilová z  
Velatic. Více viz přílohy.

5. Kap. Školství a zdravotnictví

Mateřská škola Mokrá-Horákov
Ředitelka – Jana Meserlová
Ve školním roce 2009/10 navštěvovalo Mateřskou školu Mokrá-Horákov 105 dětí (pozn. Kapacita  
školky je 115 dětí, v jedné třídě je integrováno dítě s autismem a ve dvou třídách došlo ke snížení  
kapacity z důvodu neodpovídajícího počtu hygienických zařízení). Děti byly rozděleny do 5 tříd (4  
třídy fungují jako celodenní, 1 jako polodenní), z nichž jedna funguje jako detašované pracovištěv  
Horákově. Výška školného se oproti předcházejícímu školnímu roku nezměnila a zůstala na 200
korunách měsíčně. Výuku dětí zajišťovalo celkem 8 učitelek, 1 asistentka a 3 provozní pracovníci.

Spolupráce školy s rodiči a dalšími subjekty
O činnosti školy jsou rodiče a širší veřejnost informováni prostřednictvím nástěnek, obecních 
vývěsek, www stránek a také obecního Zpravodaje.
Školka organizuje celou řadu akcí, na kterých se podílejí i rodiče dětí, a spolupracuje také se zdejší  
základní školou, obecní knihovnou i základní uměleckou školou. Ani 
v uplynulém školním roce nechyběla v programu školky celá řada zajímavých akcí (např. návštěvy  
divadelních představení,karneval, drakiáda, besídky, zavírání školní zahrady...)
Do MŠ pravidelně dochází logopedická asistentka a také kontakty s centrem volného času Fantázia  
jsou již několik let velmi dobré a děti zde absolvují keramické dílny pod vedením zkušených 
lektorek.

Základní škola Mokrá
Ředitel – RNDr. Josef Palík
Ve školním roce 2009/10 navštěvovalo ZŠ Mokrá celkem 278 žáků ve 13 třídách.
Pro zajímavost a srovnání uvádím přehled počtu žáků a tříd v Základní škole Mokrá za poslední  
dekádu, tedy od roku 2000:
2000 – 355 žáků, 18 tříd 2001 – 353 žáků, 18 tříd
2002 – 351 žáků, 17 tříd 2003 – 344 žáků, 16 tříd
2004 – 343 žáků, 16 tříd 2005 – 325 žáků, 15 tříd
2006 – 315 žáků, 15 tříd 2007 – 307 žáků, 15 tříd
2008 – 293 žáků, 14 tříd 2009 – 287 žáků, 13 tříd
Jak z uvedeného přehledu vyplývá, za posledních 10 let se počet žáků ZŠ Mokrá snížil 
o 77 a zároveň počet tříd se snížil o 5. Klesající počet žáků je částečně způsoben demografickým 
vývojem zhruba za posledních 15 let a v menší míře odchodem dětí na osmiletá gymnázia po 
ukončení pátého ročníku ZŠ.

Školní jídelna opět vařila nejen pro zdejší žáky, ale i pro děti z MŠ Mokrá a Hostěnice 
a pro další zájemce z řad důchodců, zaměstnanců školy a OÚ…(celkově cca 475 obědů denně!)

Údaje o zaměstnancích školy ve školním roce 2009/10
Učitelé 23 (8 učitelů 1. stupně ZŠ, 11 učitelů 2. stupně, 3 vychovatelé, 1 

asistent pedagoga, 4x mateřská dovolená, 4x učitel náboženství)
Správní zaměstnanci 8
Zaměstnanci jídelny 7
Celkem 42
Pedagogický sbor je v posledních letech stabilizovaný. V průběhu školního roku absolvovali zdejší  

                                                                                                                                                                                     



učitelé opět celou řadu školení.

Průběh vzdělávání
Ve školním roce 2009/10 vyučovala ZŠ Mokrá ve většině ročníků (s výjimkou 4. a 9. ročníku) podle  
Školního vzdělávacího programu, v ostatních ročnících probíhala výuka podle vzdělávacího  
programu Základní škola.

Výsledky vzdělávání
S výsledky vzdělávání mohli být učitelé ZŠ Mokrá ve školním roce 2009/10 vcelku spokojeni,  
protože na nižším stupni prospělo s vyznamenáním 86% žáků a na vyšším 35% žáků.
Učitelé pracovali ve výuce metodami činnostního učení (především na 1. stupni), využívali  
skupinovou práci žáků, práci s informačními zdroji, diskusi, metody indukce 
a dedukce, v neposlední řadě frontální výuku, výklad, „drilovací“ cvičení a další metody dle  
charakteru jednotlivých předmětů a cílů vyučovacích hodin. Pozornost byla věnována práci s  
integrovanými žáky a žákům se specifickými poruchami učení.
Vyučující zařazovali v řadě předmětů a ve všech ročnících projekty a projektové vyučování.
Spokojeni mohou být učitelé s tzv. počítačovou gramotností žáků, ovšem poněkud slabší je jejich tzv.  
čtenářská gramotnost. V celostátním srovnání byly výsledky 6. a 7. ročníků hodnoceny jako 
průměrné. Kvalita absolventských prací se oproti předcházejícím rokům zlepšila.
V evidenci výchovné poradkyně je 85 žáků, tedy více než 30 %  žáků školy.

Žákovská rada
Ve své činnosti pokračovala žákovská rada složená z 22 volených zástupců třetího až devátého 
ročníku. Vydala 5. a 6. číslo školního časopisu a uspořádala dvě kola soutěže tříd a jednotlivců ve  
sběru starého papíru. Dále na konci roku ve spolupráci se třídními učiteli uspořádala pro veřejnost  
„Přehlídku toho, co žáci umí,“ v tělocvičně školy 
a dobročinný bazar ve školní jídelně. Za peníze, které se škole podařilo získat, pokračuje v adopci  
afrického chlapce Vincenta Opundy z Keni.
Cena roku byla udělena Daniele Chvátalové (9.B) za vynikající úspěchy ve školní práci spojené se  
vzornou reprezentací školy. Výroční cena nebyla udělena.

Počítačové vybavení
Z počítačového vybavení má škola v současné době k dispozici 46 počítačových stanic, 
z toho 24 žákovských, 1 server, 3 dataprojektory a 15 tiskáren.

Zájmové kroužky
Celkem 115 žáků navštěvovalo školní zájmové kroužky (dyslektický, florbalový, aerobik, dysklub).
Další zájmovou činnost nabízely ve škole spolupracující organizace (kroužky Centra volného času 
Fantázia, ARC Brno – lehká atletika, Kyokushinkai Karate Brno) 
i jednotlivci (Mgr. A. Gerken –angličtina).

Akce školy
Opět se v programu školy objevily adaptační víkendy a školy v přírodě. Samozřejmě nechyběly ani  
exkurze, besedy, výukové programy, výchovné koncerty a divadelní představení (celkem cca 45 
akcí). Pro malý zájem ze strany žáků vyššího stupně se nekonal lyžařský kurz, ale žáci z nižšího  
stupně absolvovali 2 lyžařské zájezdy do Hluboké u Kunštátu.
Kromě toho učitelé ZŠ Mokrá zorganizovali dalších tucet akcí a soutěží sportovního či  
vzdělávacího charakteru (např. 12. ročník Mokerského běhu, Mokerskou laťku, básnickou 
a pěveckou soutěž či sběr papíru).

Účast žáků v olympiádách a soutěžích
Situace v soutěžích byla obdobná jako v předcházejícím roce. Ve vědomostních soutěžích naši žáci  
moc nebodovali, ve sportovních si vedli lépe (např. úspěchy 
v atletice, florbalu či stolním tenise).

Spolupráce školy s rodiči a dalšími subjekty
Spolupráce s rodiči probíhala především prostřednictvím třídních schůzek a hovorových hodin. Pro 
rodiče i širokou veřejnost připravila žákovská rada školní akademii „Přehlídku toho, co žáci umí“.
V březnu škola opět připravila tradiční Den otevřených dveří, kdy vyučovací hodiny (převážně na 
1. stupni) navštívilo 103 rodičů. Výchovná poradkyně zorganizovala pro žáky a jejich rodiče  
Akademii k volbě povolání a Školní miniveletrh, kterého se zúčastnili zástupci 13 středních škol.

                                                                                                                                                                                     



Dne 20. února se uskutečnil v Kulturním domě v Horákově školní ples, který podporují místní  
podnikatelé.
Dlouhodobě výborná je spolupráce školy se svým zřizovatelem školy. Obec věnuje stálou pozornost  
investičním opravám budovy školy, podporuje i mimoškolní aktivity 
a zájmovou činnost žáků.
Příspěvek zřizovatele na provoz v roce 2009 odpovídal svou výší školou navrženému rozpočtu. Na 
podzim 2009 byl rozpočet navýšen o 300 tis. Kč z důvodu zvýšených nákladů na energie. V roce 
2010 obdržela škola v rámci rozpočtu také 500 tis. Kč na pořízení nového žákovského nábytku.
Naše škola má dlouhodobě velmi dobré vztahy také s Českomoravským cementem, 
a. s., který je sponzorem školy. Darované finanční prostředky škola použila na nákup počítačového 
vybavení, učebních pomůcek a organizování zájmových a sportovních aktivit.

Materiálně technické podmínky vzdělávání
Materiálně technické podmínky školy pro vzdělávání jsou dobré.
Během školního roku škola dokončila vybavení všech tříd novými výškově nastavitelnými
žákovskými lavicemi a židlemi. V srpnu začala rekonstrukce podlahy v tělocvičně školy (s  
plánovaným dokončením do konce září 2010).

Z činnosti ZUŠ Mokrá
ZUŠ v Mokré se už tradičně podílí na kulturním životě v obci zejména svými Vánočními 
a Jarními koncerty a za zmínku stojí i spolupráce školy s Klubem seniorů, s nímž sídlí ve stejné  
budově, a děti ze "zušky" občas do prostor klubu zavítají, aby své sousedy potěšily tím, co se už  
naučily.

Hudební škola Výuka umění
Ředitel školy – Radek Meluzín
Škola už fungovala 9. rokem a opět nabízela výuku v 16 hudebních oborech v brněnském
i vyškovském regionu. Zájemci mohli využít nabídky výuky přes internet, popř. výuky přímo ve  
zdejší mateřské škole v dopoledních hodinách, což jistě někteří rodiče vítají.

Zdravotnictví, DPS
Zdá se, že v jubilejním 10. roce fungování Domu s pečovatelskou službou v Horákově se začíná  
rozbíhat i nadstandardní program. Za velmi dobrý příklad považuji spolupráci se zdejší mateřskou  
školou. Podle mého názoru je z hlediska sociologického separace starých lidí nezdravá, a tak každý 
kontakt s dětmi určitě vítají.
Kromě dvou návštěv dětí z mateřské školy přijeli do zdejšího DPS i klienti Ústavu pro zrakově  
postižené v Chrlicích se svým hudebním pásmem.

Veterinární ordinace
Nabídku zdravotnických služeb v obci rozšířil doktor Jiří Šrámek, který v budově zdravotního 
střediska otevřel veterinární ordinaci. Ordinační hodiny má 4x v týdnu (včetně soboty), což mnozí 
z občanů (a zejména jejich zvířecí mazlíčci) jistě ocení.

6. Kap. Počasí

Leden
První den roku 2010 byl mlhavý a co se týče teploty, ta se držela ráno i odpoledne lehce nad bodem 
mrazu. První ani druhá lednová dekáda nebyla teplotně nějak výjimečná (rozmezí od -5° do +5°C),  
ovšem už kolem 8. ledna výrazně nasněžilo a sněhová pokrývka se udržela více než měsíc. Např. 18.  
ledna připadlo během jediného dne cca 15 cm nového sněhu. Ve třetí dekádě ledna pak přišlo i  
několik arktických dnů. Celkově měl ovšem leden velmi málo slunečního svitu jen asi 20 hodin!

Únor
Ani v únoru jsme si neužili příliš slunečního svitu. Zhruba v první polovině měsíce se teploty  
pohybovaly od -5° do +5°C a kolem 18. přišlo oteplení a sním i obleva. V závěru února už rtuť  
teploměru neklesala pod bod mrazu.

Březen
Ve druhé březnové dekádě sice ještě nasněžilo, ale závěr mesíce už byl velmi teplý a teploměr 
ukazoval až 20°C.

                                                                                                                                                                                     



Duben
V prví polovině dubna převládala obloha spíše zatažená, ale druhá půlka měsíce přinesla vyjasnění  
a teploty se držely kolem 20°C.

Květen
Během května nebyla nouze o děšťové přeháňky, a dokonce se vyskytly i bouřky. Zatímco v letech 
2008 a 2009 dosahovaly teploty v květnu až 30°C, tentokrát se ty nejvyšší dostávaly slabě nad 
20°C.

Červen
Začátek června byl sice zatažený a poměrně studený, ale už kolem 10. se na teploměru daly odečíst  
hodnoty nad 30°C. Po mírném ochlazení v polovině měsíce jsme se ve zbývající části června 
dočkali příjemných letních teplot.

Červenec
V celém měsíci převažovaly jasné a polojasné dny s vysokými teplotami nad 30°C.

Srpen
Podobná charakteristuka platí i pro srpen, i když maximální teploty se obvykle držely těsně pod 
hranicí 30°C.

Září
Také zářijové počasí mělo vcelku příjemný ráz. Po chladnějším začátku přišla série dní 
s chrakterem babího léta s teplotami nad 20°C. Jen v úplném závěru už září předznamenalo 
charakter říjnového počasí.

Říjen
Říjnové teploty už nedosahovaly k dvacítce a ve druhé polovině měsíce převažovalo zataženo.

Listopad
Až do poloviny měsíce přetrvávaly říjnové teploty, které ráno neklesly pod bod mrazu 
a odpoledne se šplhaly nad 10, popř. 15°C. Po půlce listopadu se ochladilo a první sněhový 
poprašek se objevil 26.

Prosinec
První prosinec se ohlásil intenzivním sněžením a teplotami pod bodem mrazu. 12. přišla obleva 
a série dnů se zataženou oblohou vydržela až do Štědrého dne. I běhenm Vánoc sněžilo a obloha se  
zatáhla. Ledová plocha pod Horákovem měla jen krátkého trvání.

7. Kap. Pohyb obyvatelstva

Počet narozených dětí za rok 2010: celkem 26 dětí (Mokrá – 21, Horákov – 5)
Počet přistěhovaných občanů: celkem 55 (Mokrá – 38, Horákov – 17)
Počet odstěhovaných občanů: celkem 42 (Mokrá – 36, Horákov – 6)
Počet zemřelých: celkem 26 (Mokrá – 15, Horákov – 11)

Celkový počet obyvatel Mokré-Horákova se pohybuje kolem 2 700.
Nejstarší občané v roce 2010
Mokrá: nejstarší muž – pan Gustav Sadloň, 1920, Mokrá

   nejstarší žena – paní Bernardina Brzobohatá, 1913, Mokrá 91
Horákov: nejstarší muž - pan František Ruibar, 1923, Horákov 9

      nejstarší žena - paní Josefa Čalkovská, 1919, Horákov 33
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